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PRIDITE NA SREČANJE V VELENJE 
V vseh občinah na Slovenskem se zadnji čas sre-

čujejo na zborovanju tovarišice in tovariši, ki so si 
med narodnoosvobodilno borbo od 1941 do 1945 
leta pridobili status aktivista Osvobodilne fronte. 

Pozabiti ne smemo pomembnost političnega de-
la vseh, ciljem osvobodilne borbe in ljudske revolu-
cije predanih ljudi, od mladincev do najstarejših 
prebivalcev, ki so delali na področju Šaleško - mi-
slinjskega okrožja. Tudi aktivisti so predstavljali 
majo armado ljudi, ki so ali v ilegali ali legali ne-
sebično opravljali pomembne dolžnosti in naloge 
ter tako prispevali neprecenljiv delež k ugodnemu 
razvoju in zmagovitemu zaključku narodnoosvobo-
dilne borbe. 

Ob srečanju 5. oktobra letos na osrednji proslavi 
praznika občine Velenje, kjer bo podeljena domi-
cilna listina aktivistom Osvobodilne fronte Šaleško 
— mislinjskega okrožja, bo vsem izrečeno javno pri-
znanje za delež med NOB. Aktivisti OF se bomo 
tokrat ponovno organizirali in se domenili za pogo-
stejša organizirana srečanja. Tako bomo aktivisti 
OF organizirano sodelovali pri ohranjanju in razvi-
janju tradicij narodnoosvobodilne borbe in ljudske 
revolucije. 

Pripravljalni odbor .za organizacijo prvega sre-
čanja in zbora aktivistov Osvobodilne fronte Šale-
ško — mislinjskega okrožja vabi vse tovarišice in 
tovariše, ki so med NOB organizirano delali kot 

aktivisti na kateremkoli področju, da zagotovo pri-
dejo na srečanje v Velenje, čeprav bi kdo zaradi 
pomanjkljive evidence ne sprejel vabila. 

Zbor aktivistov Osvobodilne fronte Šaleško -
mislinjskega okrožja bo v restavraciji Tovarne go-
spodinjske opreme Gorenje, v soboto 5. oktobra 
ob 8. uri. Po končanem zboru pa se bomo vsi ude-
ležili osrednje proslave praznika občine Velenje, 
zatem pa znovič zbrali na tovariški pomenek na 
posebnem prostoru. 

Pripravljalni odbor 
za srečanje aktivistov, 

O F Šaleško - mislinjskega 
okrožja 

ZAČENJAMO OBČINSKO PRAZNOVANJE 

Praznik dosežkov 
in načrtovanega napredka 

i Atelšek znova generalni 
ktor 
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Prebivalci velenjske občine vsako leto na začetku oktobra slavi-
mo občinski praznik. Slavimo ga v spomin na tisto noč med 7. in 
8. oktobrom 1941, ko so borci Prvega Štajerskega bataljona na-
padli mesto Šoštanj in ga za nekaj ur osvobodili. 
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Letošnje praznovanje bomo 
pričeli to soboto, končali pa v 
nedeljo 13. oktobra v Zibiki na 
Kozjanskem. Tam bomo Ve-
lenjčani izročili otrokom štiri-
razredno osnovno šolo. Naše 
slavje bo letos izredno pestro. 
Polno bo kulturnih prireditev, 
tako v Velenju kot tudi drugih 
krajevnih skupnostih. Manjkalo 
ne bo delovnih dosežkov. Na 
Konovem so asfaltirali ceste, 
prav tako so dokončno asfalti-
rali cesto od Šoštanja do Zavo-
denj, v Šmartnem ob Paki so 
zgradili samopostrežnico, v Ve-
lenju pa tržnico. Asfaltirano ce-
sto pa so speljali tudi do Prista-
ve. Vse te dosežke bodo izročili 
v uporabo za praznik. V času 
našega praznovanja bo v Ve-
lenju in drugih krajih tudi mno-
go športnih prireditev. 

Osrednja prireditev letošnje-
ga praznika bo letos v Velenju. 
Zjutraj ob 8. uri se bodo v do-
mu kulture zbrali na svečanem 
zasedanju trije zbori občinske 
skupščine. Po slavnostnem go-
voru bodo delegati sprejeli in 
razglasili odlok o razširitvi ob-
močja mesta Velenja z 20 tisoč 
prebivalci, zatem pa bodo po-
oblaščeni predstavniki podpisali 
družbeni dogovor o izvajanju 
nalog in ciljev družbenega plana 
razvoja občine Velenje od leta 
1973 do 1980. Na seji bodo po-
delili še letošnje Kajuhove na-
grade. 

Po slavnostni seji bo po Šaleški 
cesti krenila pa ada pripadnikov te-
ritorialnih enot in drugih skupin. 
Pred spomenikom na ploščadi Tito-' 
vega trga pa se bo ob 10. uri začela 
osrednja proslava. Občani velenjske 
občine bodo tega dne zaključili 
praznovanje na pikniku, ki bo na 
otroškem igrišču. 

Ob letošnjem prazniku občine 
Velenje pa moramo zapisati več, kot 
da naštejemo zgolj prireditve in slo-
vesnosti. Naš praznik bo letos pote-
kal predvsem v znamenju načrtova-

nega napredka. Znova moramo 
opomniti na srednjeročni razvojni 
načrt do leta 1980. O tem razvoj-
nem načrtu smo lansko leto pred 
občinskim praznikom javno razprav-
ljali vsi občani, letos marca pa ga je 
sprejela občinska skupščina. Zdaj v 
prazničnih dneh imamo plan zopet 
pred očmi. Na zborih občanov, ki 
so v teh dneh, ga pregledujemo in 
volimo naše predstavnike, ki bodo 
na svečani seji podpisali družbeni 
dogovor o izvajanju nalog in ciljev 
družbenega plana razvoja občine 
Velenje v obdobju 1973 do 1980. 
To je tudi prav, saj je slavje k a k r š n o 
je občinsko praznovanje primeren 
čas, da naš srednjeročni razvoj zno-
va potrdimo. Potrdimo in pod-
pišemo dogovor zavestno, da bomo 
vedeli kaj čaka vsakega občana tja 
do leta 1980, če hočemo, da bodo 
črke na papirju postale stvarnost. 
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Šaleška dolina praznuje občinski praznik 

Prvič se bo 5. oktobra 
oglasil 

Misiiiiiis: 

Našemu času je izvršni 
odbor občinske konference 
SZDL poveril nalogo, da 
ustanovi radijsko postajo in 
opremi studio. Upoštevali 
smo priporočilo JRT, da je 
potrebno lokalno radiodifu-
zijo širiti predvsem na UKV 
področju, zato smo se odlo-
čili, da bo velenjski radio 
oddajal na ultrakratkovalov-
nem valu. 

V Velenju se že dalj časa pri-
zadevamo, da bi- mesto dobilo 
svojo radijsko postajo. Vendar 
rešitve ni bilo, ker so lokalne ra-
dijske postaje poprej oddajale na 
prezasedenem srednjem valu. 
Prejšnje leto pa so se izvršni od-
bori občinskih konferenc treh 
Koroških in velenjske občine-do-
govorili, da bodo s pomoč jo 
RTV Ljubljana postavili skupni 
UKV oddajnik na Plešivcu. Z 
njim bo možno pokriti vse štiri 
zainteresirane občine. Lokalna 
študija bosta sprva v Velenju in 
Slovenj Gradcu, kasneje pa še 
morda v Ravnah na Koroškem. 
Ti lokalni študiji se bodo v od-
dajnik vključevali po dogovorje-
nem časovnem razporedu s po-
moč jo brezžičnih zvez. 

Prvič bodo poslušalci 
lahko poslušali oddajo Radia 
Velenje v soboto 5. oktobra, 
ko bomo dopoldne nepo-
sredno prenašali iz velenjske-
ga doma kulture svečano za-
sedanje občinske skupščine 
in s ploščadi na Titovem 
trgu osrednjo proslavo ob le 
tošnjem prazniku občine 
Velenje. Potem pa bomo z 
oddajami nekaj tednov pre 
kinili, ker še nimamo po-
vsem opremljenega radijske-
ga študija in tudi program 
sko še nismo sposobni redno 
oddajati. Vendar pa se bo 
glas Velenja medtem še več-
krat oglasil. Poizkusne od-
daje bomo sproti naprej na-
povedovali v tedniku Naš 
čas vse dotlej, dokler ne bo-
mo začeli z rednimi vsak-
danjimi oddajami. Otvoritev 
naše radijske postaje pa bo 
za slovenski kulturni praz-
nik. Takrat bomo skupaj s 
kulturnimi skupinami pri-
pravili dalja radijski spored. 

Želimo, da bi Radio Velenje 
postal nepogrešljiv prijatelj ob-
čanov velenjske občine. Čeprav 
imamo v naši redakciji že dobre 
izkušnje na področju obvešča-
nja, saj bo drugo leto 10-oblctni-
ca odkar smo začeli izdajati čas-
nik velenjske občine, pa kljub 
pridobljenemu znanju ne stopa-
mo korajžno pred oblikovanje 
radijskega sporeda. Oddaje 
Radia Velenje bodo namenjene 
občanom velenjske občine, 
Vsled tega želimo, da pri kreira 
nju sporeda sodelujete vsi. Piši(e 
nam kakšen naj bo spored, kaj 
vse bi radi poslušali, kako naj na-
ša novinarska ekipa dela, da 
boste kar najbolje obveščeni. 
Vsaka pobuda nam bo na za-
četku dobrodošla! 
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T U D I 
JESENSKI ČAS 
JE PRIKLADEN, 
CE 2E NE 
PO SVOJE LEPŠI, 
ZA IZLETE 
IN ODDIH. 
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PRIHRANEK NA ČASU IN TUDI DENARJU, 
KER BOSTE LAHKO KUPILI VSE, KAR P0L 

TREBUJETE PRI VAS DOMA IN VAŠA 
DRUŽINA, NA ENEM MESTU PO KONKU-
RENČNIH CENAH 

veleblagovnice 

IN 

USPEŠEN OPRAVEK, KI BO LAHKO TUDI 
IZLET IN KI GA BOSTE IZREDNO PRIJET-
NO ZAKLJUČILI V RESTAVRACIJI NA TE-
RASI 

nama 
Velenje 



V ponedeljek 23. septembra je iz Jugoslavije odpotovala pred-
sednica vlade Sri Lanke, Sirimavo Bandaranaike. Na dubrovni-
škem letališču so se od nje poslovili članica sveta federacije 
Vida Tomšič in druge jugoslovanske osebnosti. Predsednica 
Bandaranaike se je v Beogradu sestala tudi s predsednikom 
SFRJ Josipom Brozom Tjtom (na sliki). 

ZADNjE dni po SVETU... 

K o m e n t a r l e d n a 
Vse kaže, da bomo kmalu dobili načrt za družbeno-

ekonomski razvoj v prihodnjem letu. Res je sicer, da še niso 
sklenjene vse analize gospodarskega razvoja v letošnjih deve-

. tih mesecih, vendar lahko že na podlagi doslej znanih ugoto-
vitev sklepamo, kako se bomo razvijali prihodnje leto. 

Predvsem brez senzacionalnih gospodarskih skokov kajti 
gospodarski tok letošnjega leta - skupaj z njegovimi dobrimi 
lastnostmi - bo diktiral tudi gospodarski tok v prihodnjem 
letu. Stopnje rasti, ki jih lahko napovemo že sedaj, bodo v 
glavnem takšne, kakršne pričakujemo že ob koncu tega leta. 
To pomeni, da bo stopnja rasti družbenega proizvoda nekaj 
manjša od 8 odstotkov, industrijske proizvodnje za okoli 9 
odstotkov, kmetijstva za nekaj manj kot 4 odstotke, zaposle-
nosti 3.odstotke, bruto gospodarskih investicij za okoli 9 
odstotkov itd. 

Napovedi 
Predvsem bo treba dati večji poudarek problemu produk-

tivnosti dela, saj resne gospodarske analize kažejo na to, da 
segajo korenine inflacije predvsem v našo nizko produktiv-
nost dela, v premajhno učinkovitost gospodarstva ter vlože-
nih investicijskih sredstev in v relativno visoke stroške proiz-
vodnje. 

Drugo pomembno spremembo - v primerjavi s trendi 
letošnjega leta-lahko pričakujemo na področju uvoza in izvo-
za blaga ter storitev. V najslabšem primeru mora izvoz ob-
držati letošnjo dinamiko rasti, uvoz pa bo moral ostati vsaj 
na enaki ravni kot letos. 

Stopnja rasti proizvodnje pa odpira seveda še eno vpraša-
nje: kako omogočiti potrošnjo te produkcije? Za prihodnje 
leto lahko računamo, da bo standard porastel za okoli 6,5 
odstotkov (v letošnjem letu 5 odstotkov), osebna potrošnja 
za 6 odstotkov (v letošnjem letu za 4 do 4,5 odstotka) in 
družbenega standarda - v mislih pa imamo predvsem stano-
vanjsko izgradnjo - za' okoli 9 odstotkov. Na področju 
potrošnje bomo težili k temu, da se bo le-ta v kar največji 
meri napajala iz domače proizvodnje. To pa je hkrati bistve-
na postavka za uresničevanje bolj živahne gospodarske aktiv-
nosti. Vendar je na področju potrošnje zanimivo še nekaj 
drugega: prihodnje leto kaže uresničiti napotek, da bo nara-
ščanje osebne potrošnje počasnejše od rasti družbenega pro-
izvoda. Enako načelo smo sicer zapisali tudi v dokumentu o 
ekonomski politiki za letošnje leto, vendar prav sedaj ugotav-
ljamo, da je bilo to načelo kršeno - predvsem v korist druž-
bene potrošnje. To pa pomeni, če želimo seveda uresničiti 
napotek za prihodnje leto, da bodo morali planerji pripraviti 
cel arzenal ukrepov in dogovorov, ki bodo že sami po sebi 
dovolj močan porok, da dosežemo gospodarske cilje, ki smo 
sijih zastavili za prihodnje leto. 

MILAN MEDEN 
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• TRIJE UGLEDNI 
OBISKI 

V zadnjih nekaj dneh so 
se mudili v Beogradu trije 
ugledni gostje, ki so prišli si-
cer iz zelo različnih in 
zemljepisno izredno oddalje-
nih krajev, a vendarle s pri-
bližno enakimi željami, mi-
slimi in idejami. 

Jugoslavijo so obiskali 
predsednica vlade Sri Lanke 
Sirimavo Bandaranaike, za-
koniti predsednik republike 
Ciper Nadškof Makarios in 
prvi sekretar centralnega ko-
miteja mongolske narodne 
revolucionarne partije 
Jumžagin Cedenbal. 

Zaradi znanih dogodkov 
je bil nemara najbolj aktu-
alen obisk predsednika Ci-
pra, ki je nato odpotoval na 

' zasedanje generalne skupšči-
ne Združenih narodov v 
New York, pred tem pa se je 
mudil v Alžiru in Egiptu. 

Obisk nadškofa Makariosa 
je bil zato več kot zgolj na-
vaden državniški obisk iz 
prijateljske države, saj je 
predsednik Makarios ob tej 
priložnosti iskal in tudi do-
bil podporo za svoja stališča 

' pred razpravo o Cipru v 
Združenih narod ih. 
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Jugoslavija meni, da mora 
ostati Ciper neodvisen, sa-
mostojen in neuvrščen in se 
kert predpogoj za to zavzema 
za popolen umik vseli tujih 
čet z otoka. Nato bi bilo tre-
ba v duhu sprave in oboje-
stranskega spoštovanja dose-
či enotnost ciprskih Grkov 
ter Turkov in obema narod-
nostnima skupinama na oto-
ku zagotoviti popolno pravi-
co do nemotenega razvoja. 

Ta stališča se ujemajo tu-
di s stališči predsednika Ma-
kariosa, ki se je ob obisku 
zahvalil za vso podporo in 
pomoč jugoslovanskemu 
predsedniku Titu in jugoslo-
vanskim narodom. 

• PLODNI 
RAZGOVORI 
Z BANDARANAIKO 

Tudi jugoslovansko-
cejlonski razgovori so bili iz-
redno plodni, saj so poli-
tične sklenili tudi s podpi-
som nekateih konkretnih 
sporazumov na ekonom-
skem področju. 

Ob tem je predsednica 
vlade Sri l..anke obvestila 
predsednika Tita ttidi o za-
četku priprav na peto konfe-
renco šefov držav in vlad ne-

uvrščenih držav, ki bo, kot 
je znano, čez dve leti v pre-
stolnici Sri Lanke. Rečeno 
je bilo, da te priprave dobro 
potekajo. 

Jugoslovansko- cejlonski 
odnosi so dobri, kar še pose-
bej velja za njihov političen 
del, medtem ko ekonomski 
zaostaja. Zato so med razgo-
vori v Beogradu posvetili po-
memben del časa tudi temu 
in ob koncu podpisali tudi 
več konkretnih sporazumov. 

Prav tako pa so v skup-
nem sporočilu, objavljenem 
po končanih razgovorih, za-
pisali, da je predsednik zvez-
nega izvršnega sveta Djemal 
Bijedič z zadovoljstvom 
sprejel povabilo, naj obišče 
Sri Lanko. Datum obiska 
bodo določili, kot je to v na-
vadi, kasneje. 

• DOBRO 
SODELOVANJE 
Z MONGOLIJO 

Obisk prvega sekretarja 
centralnega komiteja mon-
golske narodne revoluci-
onarne partije Cedenbala, ki 
se je mudil pri nas že pred 
leti, je še ena priložnost, da 
se utrdijo že sicer dobri od-

nosi med dvema prijateljski-
ma državama 

Uradni jugoslovansko-
mongolski razgovori so 'se 
začeli v vzdušju iskrenega ra-
zumevanja in prijateljstva in 
potrjujejo vse stične točke 
med dvema stranema. Te so 
predvsem naslednje: tako 
Jugoslavija kot Mongolija si 
iskreno prizadevata za sode-
lovanje med narodi Sflfflf, 
pri čemer izhajata iz skupne 
osnove, da je treba vselej za-
gotoviti ozemeljsko celovi-
tost in nedotakljivost ter za-
vračati sleherno vmešavanja 
v notranje zadeve drugje ,.„ 

Tako postavljena nafofcl 
so zato vzpodbudna za sode? 
lovanje med dežavami, kjgso 
sicer morda zaradi posebnih 
pogojev lahko tudi različne 
v svoji družbeni in politični 
ureditvi. .'-HJ 

Že prvi' jugoslovansko-
mongolski razgovori, so ra-
zen tega pokazali tudi veliko 
podobnost o najvažnejših 
mednarodnih problemih, 
opozorili pa so tudi na naj-
bolj nevarna žarišča nape-
tosti. 

- Tisti del razgovorov, ki je 
zdeval medsebojne eko-
nomske odnose, je potrdil, 
da ti niso najboljši, da obsto-
jajo še mnoge neizkoriščene 
priložnosti. V tem smislu si 
je zato mogoče od tega obi-
ska obetati nove vzpodbude 
tudi na tem področju. V 

M 

ŽELEZARNE - Sloven-
ske železarne bi morale do 
1985. leta doseči proiz-
vodnjo milijon ton surovega 
jekla, pretežno plemenitih 
vrst. Glede na lansko leto bi 
bilo to 44-odstotno pove-
čanje. Ta predvidevanja so 
zapisana v projekciji zdru-
ženja jugoslovanskih žele-
zarn o razvoju čme metalur-
gije, vsebuje pa jih tudi naj-
novejši razvojni koncept, o 
katerem se bodo dogovarjale 
republike in pokrajini. 

NAGRAJEVANJE 
Družbeni dogovori in samo-
upravni sporazumi, takšni, 
kakršen imajo številni de-
lovni kolektivi, niso nič dru-
gega kot strokovnjakom in 
dobrim delavcem, naj odha-
jajo v tujino, ker pri nas ne 
morejo zaslužiti toliko, koli-
kor lahko naredijo. To je del 
odgovora predsednika sveta 
zveze sindikatov Jugoslavije 
Mike Špiljka na vprašanje 
„kje so korenine uravnilovke 

. in kako premagati nered? " 
Še nikoli nismo imeli slabše-

• ga sistema nagrajevanja, je 
dejal ondan Mika Špiljak. 
Celo tarifni pravilniki so bili 
v marsičem veliko boljši. Na-

grajujemo kvalifikacije, zna-
nje, minulo delo, leta delov-
nega staža . . . vse samo dela 
ne „merimo" in samega dela 
ne nagrajujemo! 

.IN DOMOVINI 

TOVARNA - V Hočah 
pri Mariboru zaključujejo 
glavna montažna dela za naj-
modernejšo tovarno betona 
v Sloveniji. Tovarna bo 
opremljena z najsodobnejši-
mi elektronskimi napravami, 
tako da bo vso proizvodnjo s 
poveljniškega stolpa vodil en 
sam človek. V eni uri bo to-
varna proizvedla 80 kubič-
nih metrov betona, kar pa ni 
njena zgornja meja. 

POTNI LISTI - začele so 
veljati nove cene za obrazce 
pOtnih in drugih listin jugo-
slovanskih državljanov in 
tujcev. Tako je treba po no-
vem za potni list (osebni ali 
družinski) odšteti 40 dinar-
jev, prej 30, za diplomatski 
in službeni potni list pa prav 
tako 40 dinarjev. Skupni 
potni list velja poslej 30 di-
narjev, otroški 10 dinarjev, 

potni list za vrnitev ter potni 
list za tujca pa vsak po 20 
dinarjev. Za potne liste za 
begunce in za osebe brez 
državljanstva je treba plačati 
30 din, za turistične pre-
pustnica 3 din in za osebne 
izkaznice za tujce pa 5 di-
narjev. 

POCENITEV - Najbrž bo 
že čez nekaj dni zvezni iz-
vršni svet sprejel sklep o 
kompenzaciji cen govejega 
mesa v prodaji na drobno. 
Predlog, da se cene kompen-
zirajo z denarjem, s katerim 
so prej spodbujali izvoz me-
sa, že dokončno oblikujejo. 
Sedanje zaloge mesa v hladil-
nicah dosegajo 60.000 do 
70.000 ton, kar pomeni, da 
so hladilnice prenapolnjene. 
Za skladiščenje mesa so mo-
rali najeti že hladilnice v Ita-
liji, na Madžarskem in v 
Grčiji. Kolikšna bo višina 
kompenzacij je težko reči, 
vsekakor pa se bodo cene 
mesa tako znižale, da bodo 
potrošnika pritegnile. 

POMOČ - Odbor za od-
pravo posledic potresa na 
Kozjanskem je na minuli seji 
ugotovil, da so se delavci v 
družbenem sektoiju (v gb 
spodarstvu in v drugih dejav-
nostih) odzvali pozivu za so-
delovanje v prvem krogu 
akcije pomoči Kozjanskemu 
ob visoki stopnji solidar-
nostne zavesti, česar pa ni 
mogoče v enaki meri trditi 
za privatni sektor oziroma 
za nekatere skupine svobod-
nih poklicev. 

DAVEK - Kdo bo dobil 
vsoto 2 milijardi 400 mili-
jonov dinaijev od zmanjša-
nega splošnega davka na 
usluge — zunanja trgovina^ 
banke, ali organizacije zdru-
ženega dela? O tem zdaj 
razpravljajo v številnih foru; 
mih. Zunanja trgovina m 
banke vztrajajo, da morajo 
one dobiti ta denar, gospo-
darstvo pa poudarja, da so 
zvezni organi ukinili davek 
ravno zaradi tega, da bi se 
olajšal težaven materialni 
položaj proizvodnje. 
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• Aktualno Delegatski odnosi v h skupnost 
Pred tednom dni smo v rubriki „Aktualni 

komentar" spregovorili o uresničevanju ustav-
nih novosti v temeljnih organizacijah združe-
nega dela v občini Velenje. Tokrat pa bomo 
pogledali, kakšen napredek je doseglo v zad-
njem razdobju samoupravljanje v krajevnih 
skupnostih v Šaleški dolini. 

Te dni občani na zborih razpravljajo o 
predlogih statutov in je mogoče pričakovati, 
da bodo novi statuti sprejeti do začetka 
oktobra. 

V zadnjem razdobju se je bistveno spreme-
nila organiziranost krajevne samouprave, po-
sebej na območju prejšnjih krajevnih skup-
nosti Velenje in Salek - Bevče. Na mestnem 
območju Velenja je bilo ustanovljenih več no-
vih krajevnih skupnosti, in to z namenom, da 
bi zagotovili večjo neposrednost in poveza-
nost občanov pri reševanju skupnih vprašanj. 
Tako zdaj deluje v občini Velenje kar 25 kra-
jevnih skupnosti. 

IIIIIIIIIIIIIIIHIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIII 

Hkrati s teritorialno reorganizacijo krajevne 
samouprave so bile uveljavljene novosti tudi 
pri financiranju krajevnih skupnosti. Za vse 
zdaj ugotavljajo vse dohodke in izdatke, pri 
tem pa se jasno pokaže, katere skupnosti so 
razvite oziroma nerazvite. Stalna vira proraču-
nov krajevnih skupnosti sta prispevek od 
mestnega zemljišča in prispevek iz občinskega 
proračuna. Dodatni viri pa so združena sred-
stva organizacij združenega dela za krajevne 

skupnosti pri komunalnem skladu, ki pa jih 
delijo na osnovi družbenega dogovora med 
krajevnimi skupnostmi. Letos bodo, kot raču-
najo, krajevne skupnosti razdelile skupaj 
okrog 5,900.000 dinarjev. Za zadovoljevanje 
skupnih potreb delovnih ljudi v krajevnih 
skupnostih pa sklepajo vse temeljne organiza-
cije združenega dela in vse krajevne skupnosti 
družbeni dogovor o financiranju skupnih po-
treb Na ta način /brana sredstva norabijo kra-

jevne skupnosti predvsem za naložbe v 
objekte družbenega standarda (šole, vrtce, 
kulturne in športne objekte) itd. Drugih oblik 
medsebojnih odnosov med temeljnimi organi-
zacijami združenega dela in-krajevnimi skup-
nostmi v Šaleški dolini za zdaj še niso uveljavi-
li. Delo krajevnih skupnosti vodijo sveti, delu-" 
jejo pa ludi še komisije in odbori za splošni 
ljudski odpor, civilno zaščito, komunalo, so-
cialno skrbstvo in drugo. Medsebojne odnose 
samoupravnih organov usklajujejo sveti krajev-
nih skupnosti. 

V krajevnih skupnostih so tesno povezane 
in sodelujejo vse družbeno politične organiza-
cije, druge organizacije in društva. Pri krajev-
nih konferencah Socialistične zveze delovnih 
ljudi delujejo koordinacijski odbori, v*katerih 
sodelujejo predsedniki vseh samoupravnih or-
ganov, organizacij in društev in usklajujejo de-
javnost v "krajevni skupnosti. V prihodnje se 

n od o krajevne skupnosti pri nastopanju v op 
činski skupščini v Šaleški dolini posluževal 
posebej še medsebojnega dogovarjanja in ki 
ordiniranja skupnih akcij ter povezovanja y 
skupnost krajevnih skupnosti, kot so to S i 
storile krajevne skupnosti na področju mesta j 
Velenje, ki skupaj oblikujejo skupnost mest-
nih krajevnih skupnosti. 

In še beseda, dve, o delegatskih odnosih. 
Ugotavljati je mogoče, da se delegatski odnosi 
postopoma uveljavljajo na vseh področjih defi 
v krajevnih skupnostih. Izvoljeni delegati in 
delegacije so že v dosedanjem delu pokaza 
veliko zanimanje in odgovornost za delo L 
sodelovanje. Tudi seje občinske skupščine so, i 
kar zadeva razprave, kvalitetnejše. Z vključi-
tvijo delegatov krajevnih skupnosti v samo-
upravne organe samoupravnih interesnih skup̂  ; 
nosti pa se bodo delegatska razmerja še bo" 
okrepila in uveljavila. 

2 NAP 
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DRUGO LETO V VELENJSKI OBČINI 
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Več zaposlenih 
Delegati so se sestali na tretji skupni seji 

Delegati vseh treh zborov 
skupščine občine Velenje so 
na torkovi skupni seji z veli-
kim navdušenjem sprejeli 
predlog družbenopolitičnih 
organizacij, skupščinskih 
organov, kulturnih delavcev 
in temeljnih organizacij 
združenega dela velenjske 
občine, da položijo S. 
oktobra na Titovem trgu te-
meljni kamen za postavitev 
spomenika predsedniku Ti-
tu. Tega dne bo v Velenju 
osrednja proslava ob leto-
šnjem občinskem prazniku. 

Velenje so delegati na tor-
kovi skupni seji izbrali za 
kraj praznovanja letošnjega 
občinskega praznika zavoljo 
tega, ker letos poteka 15 let, 
ko je bilo otvorjeno novo 
mestno središče. Na svečani 
skupni seji vseh treh zborov 
bodo tudi razglasili odlok o 
spremembi mestnega ob-
močja Velenje, podpisali 
družbeni dogovor o uresni-
čevanju ciljev in nalog druž-
benega razvoja občine do le-
ta 1980 in podelili letošnje 
Kajuhove nagrade. Poleg te-
ga bodo na tej seji prvič po-
delili tudi nagrado 8. okto-
ber. 

Sicer pa so delegati zbora 
združenega dela, zbora kra-
jevnih skupnosti in družbe-
nopolitičnega zbora na seji 
posvetili največ časa obrav-
navi smernic za izdelavo ob-
činskega plana za prihodnje 
leto in amalizi gospodarjenja 
v prvem polletju letošnjega 
leta. V prihodnjem letu bo 
treba več pozornosti posve-
titi uveljavljanju in krepitvi 
samoupravnih družbeno-
ekonomskih odnosov. Treba 
bo čim več skrbi posvetiti 
varčevanju na vseh ravneh, v 

vseh delovnih organizacijah 
in ustanovah. Začeti bo tre-
ba tudi izvajati stabilizacij-
sko politiko in odločno 
akcijo vseh družbenih sub-
jektov za obvladovanje stabi-
lizacijske politike. 

Iz ocene gospodarskih gi-
banj za prihodnje leto je raz-
vidno, da bo gospodarstvo 
velenjske občine potrebo-
valo tisoč novih delavcev. 
Zaposlenost s# bo povečala 
v primerjavi z letošnjim le-
tom za šest odstotkov. Ta 

večji za 31 odstotkov. Pre-
cejšnje neskladje je opaziti 
med rastjo osebnega do-
hodka in produktivnostjo 
dela. V gospodarstvu so se 
namreč osebrri dohodki v le-
tošnjem letu povečali za 24 
odstotkov v primerjavi z la-
ni, produktivnost dela pa je 
večja le za 17 odstotkov. 
Takšno gibanje pa vsekakor 
ni, kot je rečeno v analizi, v 
skladu s smernicami resolu-
cije o ekonomski politiki za 
letos kot tudi ne z nalogami 
in cilji družbenega plana 

Skupščinske vesti 
predvidena stopnja rasti za-
poslenosti pa je še vedno vi-
šja od naravnega prirastka 
aktivnega prebivalstva. Zato 
bo velenjsko gospodarstvo 
tudi v prihodnje, kot že ne-
kaj let nazaj od pritoka de-. 
lovne sile iz drugih občin. 

Analiza gospodarjenja v 
prvih šestih mesecih letos 
kaže, da je celotni dohodek 
v prvem polletju letos pora-
ste I za 46 odstotkov v pri-
merjavi z enakim obdobjem 
lani. Porabljena sredstva so 
narasla za 51 odsttitkov in 
naraščajo hitreje kot celoten 
dohodek. Dohpdek je večji 
za 33 odstotkov, in zaostaja 
za rastjo celotnega dohodka, 
na kar je vplivala povečana 
rast izdatkov. Akumulativ-
nost se je zmanjšala za dva 
odstotka, reproduktivna 
sposobnost pa za pet odstot-
kov. Družbeni proizvod je v 
letošnjem polletju v primer-
javi z enakim obdobjem lani 

občine za letos. V lanskem 
letu je bilo na primer, orga-
nizacij, pri katerih so se po-
javila takšna gibanja sedem, 
medtem ko je letos to števi-
lo večje še za dve. 

V nadaljevanju seje so de-
legati sprejeli še odlok o 
spremembi odloka o zaklo-
niščih na območju velenjske 
občine, potrdili davčni za-
ključni račun za lani in ra-
čun prispevkov za starostno 
zavarovanje kmetov za leto 
1973, obravnavali pa so tudi 
naloge izvršnega sveta v zve-
zi z družbenim planom raz-
voja občine do leta 1'980. 

Ker se je precej delegatov 
dotaknilo tudi problemov na 
območju šolstva in vzgojne-
ga varstva v občini, so skle-
nili, da bodo to problemati-
ko kompleksno obdelali na 
eni izmed prihodnjih sej. 

S. V. 

IMENOVANJA NA ZADNJI SEJI 

Komisije in upravni odbori 

Na zadnji seji občinske skupščine Velenje so imenovali 
več komisij in upravnih odborov skladov, katerih imenovanja 
so delegati na prejšnji seji preložili. 

V komisijo za družbeno 
nadzorstvo so imenovali Mi-
leta Gregoriča (predsednik), 
Huberta Mravljaka, Hermino 
Groznikovo, Draga Tratnika, 
Karla Vrečka, Borisa Ferlin-
ca in Marcela Medveda. 

Komisijo za odlikovanja 
''sestavljajo Nestl Žgank 

(predsednik), Marija Žužek, 
' Herman Lešnik, Ljuban 

Naraks in Bogomir Travner. 
V komisijo za statut so 

imenovanii Nestl Žgank 
(predsedniik), Marjan Marin-
šek, Lojze; Batič, Štefan Do-
jejši, Lojzce Nagotnik, Stane 
Ravijen, TTone Šeliga, Miran 
Topolovec in Jože Veber. 

V komiisiji za preventivo 
in vzgojo w cestnem prometu 
so Jože 2Zakošek, (predsed-
nik), Ruddi Hramec, Stane 
Čas, Tomio Džordževič, Bo-
gomir Gneezda, Jurij Pogorel-
čnik, Milian Lukman, Jože 
Miklavc, Robert Omladič. 
Rajko Peeciga in Rado Pun-
gartnik. 

V komiiisiji za ugotavljanje 
izvora preemoženja so Rudi 
Pahole, FFranjO" Arlič, Ivan 
Gusič, LLeopold Dvoršak, 
Stane Planninc, Karel Uranjek 
in Mirko ^Žolnir. 

V upravnem odboru skla-
da za urejanje in oddajanje 
stavbnih zemljišč so Rudi 
Hudovernik (predsednik), 
Dušan Pipuš, Branko Birsa, 
Alojz Bole, Martin Brišnik, 
Gabrijel Cverlin. Katja 
Kaiser, Peter Robida, Ivan 
Stropnik, Jože Zec in Jože 
Zavratnik. 

V upravnem odboru skla-
da za zadeve borcev so Karel 
Napotnik (predsednik), Ivan 
Gusič, Anton Hren, Franja 
Korošec, Vlado Miklavžina, 
Anka Pečečnik, Rudi Švaj-
ger, Filip Lesjak in Marija 
Ušen. 

• V upravnem odboru skla-
da za intervencije v gospo-
darstvu so Franjo Kljun 
(predsednik), Franc Novak, 
Berto Felicijan. Dušan Jane-
žič, Miligoj Jarnovič, Harold 
Karner, Ivan Kolar, Peter 
Krepi, Katja Šega, Rafko 
Brložnik. 

V upravnem odboru skla-
da za negospodarske investi-
cije so Avgust Jeriha (pred-
sednik), Lado Zakošek. Ivan 
Atelšek, Franc Avberšek, Ja-
nez Basle, Mirko Bizjak, Ivo 
Jamnikar, Stane Krcv/el. 

Matjaž Natek, Bernard Skar-
lovnik, Jože Veber, Andrej 
Šmid, Avgust Verdelj; 
Franc Vrankar, Nestl Žgank 
in Alojz Fijavž. 

V upravnem odboru skla-
da za komunalno dejavnost 
so Ivan Kolar (predsednik). 
Valči Žohar, Ivan Banko. 
Branko Drolc, Milan Hladin, 
Anton Hojan, Jože Javornik. 
Jože Kompan, Ludvik Ogra-
jenšek. Anton Venek in 
Anton Starič. 

V upravnem odboru skla-
da za ceste so Herman Meh 
(predsednik), Ivan Ojsteršek, 
Ivan Erhart, Janko Kumer, 
Franc Lampret, Hubert 
Mravljak, Alojz Ramšak, Ka-
rel Šilih in Ferdinand IJča-
kar. 

V upravnem odboru gasil-
skega sklada so Viktor Barle 
(predsednik), Franc Škarja, 
Slavko Dragar, Ivan Felici-
jan, Franc Geršak, Ivan 
Ojsteršek, Franc Pečičnik, 
ligidij Pctretič, Avgust Pod-
goršek, Ivan Grudnik in Mi-
lan Mavsar. 

V upravnem odboru skla-
da za kmetijstvo so Jože 
Lempl, Drago l.ešnjak, 
Franc Dobnik. Cvetko Rih-
ter. Franc Rotnik, Ivan Taj-
nik in Ivan Zagožen. 

V VELENJU JE BILA SKUPNA SEJA KOORDINACIJSKIH ODBOROV 
ZA PRIPRAVO VLAKA BRATSTVA IN ENOTNOSTI IZ SLOVENSKIH 
IN SRBSKIH OBČIN 

Podpisan dogovor 
o sodelovanju 

VELENJE, 20. septembra - Z namenom, da bi bila že tradici-
onalna medsebojna srečanja medvojnih izgnancev iz Slovenije in 
njihovih gostiteljev iz Srbije, ki potekajo v okviru „Vlaka bratstva 
in enotnosti" v prihodnje kar najbolj organizirana, so v Velenju na 
skupni seji koordinacijskih odborov za pripravo vlaka predstavniki 
organizacij Socialistične zveze iz 52 občin iz Socialistične republi-
ke Slovenije in Socialistične republike Srbije podpisali dogovor o 
sodelovanju pri organiziranju tradicionalne karavane. 

V uvodnem delu dogovora je 
zapisano, da je odločenost de-
lovnih ljudi in občanov obeh 
socialističnih republik, da brat-
stvo in enotnost narodov in na-
rodnosti Socialistične federa-
tivne republike Jugoslavije, sko-
vano v narodnoosvobodilnem 
boju pod vodstvom Zveze ko-

" munistov Jugoslavije in tovariša 
Tita nenehno krepijo in razvi-
jajo in da prenašajo revolu-
cionarno tradicijo in pridobitve 
na mlajše generacije, že v letu 
1961 vzpodbudila vodstva druž-
beno političnih organizacij in 
občinskih skupščin severo-
vzhodne Slovenije in zahodne 
Srbije, da so pristopile k organi-

. ziranemu medsebojnemu sode-
lovanju in pobratenju občin, s 
katero so se občine zavezale 
poglabljati in razvijati enako-
pravno in v ohojestransko ko-

'rist dogovorjeno sodelovanje na 
vseh področjih družbenega dela 
in življenja. Kar 18 občin iz 
Slovenije je v tem času sprejelo 
listine o pobratenju, ki so osno-
va nadaljnjemu sodelovanju, 
prav v teh dneh pa jim bodo sle-
dile še 4 občine iz naše republi-
ke. 

Na skupni seji koordinacij-
skih odborov za pripravo ,,Vla: 

ka bratstva in enotnosti", ki sta 
jo vodila predsednika koordina-
cijskih odborov Savo Savič in 
Gorazd Mazej, so poudarili, da 
predstavlja „Vlak bratstva in 
enotnosti" enkratno manifesta-
cijo resničnega bratstva in enot-
nosti v naši socialistični skup-
nosti, posebno obeležje pa daje 
letošnji manifestaciji prazno-
vanje 30-letnice osvoboditve 
Socialistične republike Srbije. 

Z „Vlakom bratstva in enot-
nosti" bo 11. oktobra odpoto-
valo v kraje Šumadije in Za-
hodne Srbije okrog 900 izgnan-
cev, članov delegacij občinskih 
skupščin, občinskih vodstev 
družbeno političnih organizacij 
ter temeljnih organizacij zdru-

CENJENI NAROČNIKI 

Naročnikom, ki sprejemajo 
naš častnik po pošti, se 
opravičujemo, ker so zadnjo 
številko dobili šele v torek. 
Odpremni oddelek tiskarne 
Ljudska pravica Ljubljana Ai 
pravočasno odpremil Našega 
časa. 

Uprava NČ 

ženega dela in pa 5 kulturno 
umetniških skupin, med njimi 
tudi Šaleški oktet. „Vlaku brat-
stva in enotnosti" pripravljajo v 
občinah vse do Kraljeva pri-
srčne sprejeme: Prvi sprejem bo 
že v Beogradu, v Cupriji in 
Kraljevu pa bosta tudi dva večja 
mitinga prijateljstva. Na skupni 
seji v Velenju sta koordinacijska 
odbora za pripravo „Vlaka brat-
stva in enotnosti" poudarila, da 
je treba podpreti prav vse pobu-

de, da se sodelovanje občin pri 
organizaciji karavane razširi tu-
di še na druge občine v Srbiji in 
Sloveniji oziroma v drugih re-
publikah. 

Udeležence skupne seje ko-
ordinacijskih odborov za pripra-
vo „Vlaka bratstva in enot-
nosti" je pozdravil sekretar iz-
vršnega odbora občinske konfe-
rence SZDL Velenje Jože Ve-
ber, in jim v imenu vseh prebi-
valcev Šaleške doline zaželel 
prijetno bivanje pri nas. Pred-
sednik koordinacijskega odbora 
iz SR Srbije, Savo Savič, pa je 
Jožetu Vebru izročil kot spo-
min na obisk gostov iz Šumadi-
je in zahodne Srbije v Velenju 
skulpturo Dragutina Aleksiča iz 
Despotovca pri Svetozarevu. 

Na začetku nove 
etape razvoja 

Delegati vseh temeljnih organizacij združenega dela in de-
lovne skupnosti skupnih služb Rudarsko elektro energetske-
ga kombinata Velenje so s sprejemom programa celovitega 
razvoja te največje slovenske energetske organizacije združe-
nega dela na zadnji seji delavskega sveta organizacije združe-
nega dela postavili osnovo za nadaljnji razvoj energetskega 
gospodarstva Šaleške doline in občine Velenje. 

Zraven investicijskih vlaganj drugih temeljnih organizacij združe-
nega dela ter izgradnje nove, četrte, faze Termoelektrarne Šoštanj, 
moči 335 MW, je v ta celovit investicijski program vključen tudi 
načrt povečanja proizvodnje premoga za kritje potreb Termoelektrar-
ne Šoštanj, ki bo imela ob koncu leta 1977 moč 745 MW. Letos 
bodo velenjski rudarji, kot določa proizvodni načrt, nakopali okrog 
3.900.000 ton lignita, po dograditvi nove, četrte faze, pa bodo v 
Termoelektrarni So štanj po kurili 4,200.000 ton lignita. Potrebe po 
velenjskem lignitu, samo kar zadeva Šoštanjsko Termoelektrarno, to-
rej presegajo trenutne proizvodne zmogljivosti in proizvodnjo velenj-
skega premogovnika. S sprejemom programa celovitega razvoja Ru-
darsko elektro energetskega kombinata Velenje pa so ustvarjeni pogo-
ji, da se do leta 1977 povečajo zmogljovosti pridobivanja lignita in 
modernizira ter mehanizira pridobivanje tako, da bi že v letu 1977 
pridobili na mehaniziranih deloviščih najmanj 3 milijone ton lignita. 

Delovni kolektiv Rudarsko elektro energetskega kombinata Ve-
lenje je. hkrati z začetkom izgradnje nove Termoelektrarne Šoštanj 
IV, sprejel vse potrebno, da bi ta naš elektroenergetski velikan po 
dograditvi obratoval z vso zmogljivostjo. V Velenju pa so v prizadeva-
njih za oskrbo druge industrije in široke potrošnje z lignitom storili še 
korak naprej. V Termoelektrarni Šoštanj bodo po letu 1977porulili 
okrog 4,200.000 ton lignita, vsa prizadevanja Rudnika lignita Velenje 
in Rudarsko elektro energetskega kombinata Velenje pa gredo za 
tem, da bi v letu 1977 nakopali v Šaleški dolini 4,500.000 ton lignita, 
leto pozneje pa 4,700.000 ton lignita. Se pravi, da bi bilo okrog 
500.000 ton lignita na voljo za druge porabnike, za industrijo in 
široko potrošnjo. 

4.500 članska delovna skupnost Rudarsko elektroenergetskega 
kombinata Velenje je sprejela nadvse odgovorne naloge, zapisane v 
programu celovitega razvoja organizacije združenega dela, na zadnjih 
zborih oziroma sestankih samoupravnih delovnih skupin, ki se jih je 
udeležilo blizu 75 % vseh zaposlenih. To pa je najboljše zagotovilo, 
da bodo naloge tudi uresničene. Ob tem, ko>torej začenjajo z izgrad-
njo nove Termoelektrarne Šoštanj IV, je sprejet tudi program pove-
čanja zmogljivosti in mehaniziranja pridobivanja lignita v velenjskem 
premogovniku. Treba bo, z razumevanjem gospodarstva in vse 
družbene skupnosli, zagotoviti le sočasno uresničevanje investicijskih 
programov Termoelektrarne Šoštanj in Rudnika lignita Velenje. 

Vloga in pomen Šaleškega energetskega bazena se bosta po letu 
1978 še povečala, saj bo prišlo kar polovico vse slovenske 
proizvodnje električne energije prav iz tega območja. Spričo take 
vloge in pomena šaleškega energetskega bazena pa bo treba storiti 
vse, da se nadalje okrepi položaj in družbena veljava posebej rudarjev, 
ki bodo morali resnično zastaviti vse sile, da bodo razvojni načrti 
Rudarsko elektroenergetskega kombinata Velenje pravočasno in do-
sledno uresničeni. 

hotel 
p a t e 

Gostinsko podjet je 
PAKA Velenje 

Obvešča In priporoča 
Priporočamo vam, dp obiščete restavracijo 
»JEZERO«, kjer vam vsak dan nudimo sve-
že postrvi. 
Ob dobro pripravl|ani ribi in dobri kapljici 
igra glasba za ples in prijetno razvedrilo. 
Partija MIM GOLFA za vas, vaio družino hi 
prijatelje. 
V hotelu »PAKA« pa si privoičite urico keg-
ljanja. 
Bar je zaradi adaptacije ta mesec zaprt. 
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IMAŠ 
ROMAN 

Zdaj je lahko opazovala 
pokrajino skozi majhno 
okno in vdihavala svež zrak. 
Mimo so se vrstile velike 
kamnite in opečne hiše z 
vrtovi, travniki s kupi razme-
tanega snega, črede ovac, ki 
so se pasle ali čemele pod 
drevesi, tu in tam se je poka-
zala cerkev z zvonikom. Nek 
kmet je oral na polju in nje-
gova visoka postava je za tre-
nutek skoraj zakrila nebo. 

Naenkrat je majcena žival-
ca stekla čez travnik, za njo 
pa krdelo psov, penečih se 
od jeze. Za njimi so na 
konjih jezdili moški, obleče-
ni v živordeče suknjiče. Prvi 
je trobil na velik rog. Poska-
kali so prek kamnite ograje 
in že jih ni bilo več videti. 

RONALD KIRKBRIDE 

„Je lep kraj, ta VVillov 
cesta? " 
' „Oh, seveda," je rekel 
mladenič nasproti in se sklo-
nil k njej. „Prav dobro jo po-
znam!" 

„Oh, kako sem srečna!" 
„Greste v Tonbridge obi-

skat prijatelje? " je vprašala 
gospa prav na koncu kupeja. 

„Grem k Johnnyju. On je 
— kako že pravite — jamčil 
za mene." 

„Greste delat k temu . . . 
Johnnyju? " 

„Oh, kje neki. Mogoče se 
bova poročila." 

Spet je nastal mučen 
molk. Gospa poleg Yuki je 
potegnila s torbice poveče-
valno steklo in si jo nemote-
no ogledovala. Možak v pro-
gasti obleki je spravil časopis 
v žep. 

„Prihajate iz Malaje? " je 
vprašal. 

„Iz Japonske," je odgovo-
rila Yuki s širokim nasme-
hom. „Danes sem pripotova-
la na letališče prek Severne-
ga pola. Všeč mi je Anglija." 

JUKI80 KAN 0 
Le kaj so počenjali? Mar so 
poskušali zaustaviti pse, da 
ne bi umorili živalce? 

Ena izmed potnic je zakri-
čala: „Oh, tr morilski divja-
ki!" in si z rokami pokrila 
obraz. 

To je torej, Anglija! Kako 
drugačna od ozkih, prena-
polnjenih ulic, majhnih lese-
nih hišic in riževih polj, ki 
jih je bila vajena. 

Sedaj, ko se je počutila 
kolikor toliko udobno, je 
iskala nekoga, s katerim bi 
lahko govorila in mu razkrila 
svojo srečo. Toda potniki so 
sedeli v popolni tišini, moški 
so prebirali časopise, ženske 
pa so dremale ali pa so brez-
brižno strmele v prazno. 
Končno je gospa zraven nje 
odprla oči in Yuki jo je 
vprašala: „Prosim, bi mi po-
vedali, kdaj se bomo ustavili 
v Tonbrigdu? " Gospa se je 
obrnila in na široko odprla 
oči, kot da bi ne mogla ver-
jeti, da sedi zraven nje Ja-
ponka v kimonu in kako je 
sploh vstopila v oddelek. 

„Enajst minut čez šest," 
se je zarežala. 

„Je lepa vas? " 
„Saj ni vas, ampak veliko 

mesto z dvaindvajset tisoč 
prebivalci, če se prav spomi-
njam." 

„Oh, kako sem srečna. 
Prosim, mar mi lahko pove-
ste, kje . . . " Po torbici je za-
čela urno iskati Johnnyjevo 
pismo. Naenkrat se je domi-
slila, da gaje najbrž pustila v 
kovčku. Vsa se je stresla in 
urno stekla na hodnik po 
kovček. Ker ga ni mogla od-
preti, niti postaviti na tla, ga 
je enostavno odvlekla v 
kupe, ga postavila na svoj se-
dež in ga poskušala odpreti. 

Moški v progasti obleki je 
odložil časopis in z odprtimi 
usti strmel v dekle in njen' 
kovček. Ostali potniki, ki so 
dremali ali strmeli v prazno, 
so z negodovanjem in z jez-
nimi pogledi strmeli v njeno 
brskanje po kovčku. Konč-
no je našla iskano pismo. 
Odločila se ga je že glasno 
prebrati, ko je naenkrat 
opazila, kako so oči vseh 
potnikov uprte v njen odprti 
kovček. Vsa zardela je zalo-
putnila pokrov in začela bra-
ti: 

„Willov cesta sedemin-
dvajset, Tonbridge. Mi lah-
ko, prosim, kdo pove, kje je 
to? " 

Nastal je neprijazen molk. 
Končno se je možak v pro-
gasti obleki sklonil nad njo, 
zakašljal in rekel: „Mislim, 
da je to prav na koncu Lon-
donske ceste. Na vašem 
mestu bi vzel taksi." 

„Japonska!" je vzkliknil 
fant v zanosu. 

„Ste v Tokiu spoznali va-
šega prijatelja? " je vprašal 
nek drug potnik. 

„Od, da. Johnny je zelo 
čeden. V Anglijo se je vrnil 
pred dvema mesecema, 
ampak sama sem imela še 
plesno pogodbo s tokijskim 
nočnim zabaviščem, zato 
prihajam šele zdaj/' 

„Gospodična, ste plesal-
ka . . ." 

„Yuki Okano," in globo-
ko se je priklonila. 

Bilo je nespametno delati 
tako vljudnostne priklone 
tako nabitem vlaku. Preden 
se je zavedla, ji je v naročje 
padel kovček, stvari pa so se 
razsule po tleh. Kot bi kak 
neviden mehanizem potegnil 
vse potnike na kup, so na-
enkrat tiščali glave skupaj in 
buljili v osebne stvari mlade 
potnice, vsi izradoščeni, kot 
bi se jim odprla čudodelna 
vreča na vaškem sejmu: 

P O T R E H Z A K O N I H S E J E C H A R L E S A N Z N A V O U R K O N Č N O S P A M E T O V A L 

Kaj pričakujem od svoje žene? 
n n mmmamm mmmmmmm 

Po treh zakonih se je Charles 
Aznavaur končno spametoval. 

- Spoznal sem, da ne delajo na-
pak samo ženske ampak tudi moški. 
V prvem zakonu sem popolnoma iz-
gubil živee, v drugem že manj, v 
tretjem zakonu pa nisem imel nobe-
nih težav. Spoznal sem, da je življe-
nje kratko in da si ga ne smemo 
greniti s težavami. 

ma ima savno, toda le redkokdaj jo 
uporablja. 

- Dovolj mi je že to, da imam 
savno in se počutim mladega. 

Charles ima pet hiš. Eno na Šved-
skem, drugo v Švici, tretjo v okolici 
Pariza . . . Ima jahto . . : Ukvarja se 
z zbiranjem slik . . . 

Prizna, da je bogat in poudarja: 
- Nisem tako zelo bogat, kot mi-

slijo drugi. Svoji družini sem kupil 
hišo. Vse, kar si zaželijo moj oče, 
mati in sestra, jim skušam ustreči. 
Seveda ni treba posebej poudarjati, 
da skrbim tudi za ženo in otroke. 
Veliko časa sem potreboval, da sem 
si prislužil denar. Sedaj ga ne name-
ravam štediti. 

Njegov račun v banki se bo v le-
tošnjem letu zelo dvignil. Poleg 
uspeha melodije „Ona" in že raz-
prodanih koncertov, ima angažmaje 
za TV in gledališke nastope. 

Charles je priljubljen pevec ne sa-
mo v Franciji, temveč po vsem sve--
tu. V Angliji je pravkar izšel njegov 
četrti album „Tapiserija sanj" z no-
vimi aranžmaji starih melodij: „Po 
ljubezni", „Včeraj", „Ko sem bil 
mlad", „Moraš razumeti" . . . Li-
kovno ga je opremil Lord Snowdon, 
mož princese Margarete. 

Je treba k vsemu temu še kaj do-
dati? 

lllllllllllllllllillllllllllllllllllllillllllllllllllHH 

Križanka 

VODORAVNO: 1. francoski 
filmski režiser (Roger), 6. ruski 
kompozitor, član grupe „Petorice", 
Aleksander, 8. Riko Debenjak, 9. 
rimska boginja jeze, 10. kislica, 
zajčja deteljica, sol ščavne kisline, 
13. znan jugoslovanski TV režiser, 
Anton, 14. človek, ki čika, 17. 
deklica v filmu „Kekec", 19. make-
donsko kolo, tudi gora v sestavljen-
kah, 20. kratica za exempli causa, 
na primer, 21. nauk o verskih skriv-
nostih, misterijih, 24. zid, del sobe. 

NAVPIČNO: 1. ruska alkoholna 
pijača, 2. površinska mera, 3: pred-
log, tudi prislov nekako, okoli, sko-
raj, 4. ljubezen do idiličnega, 5. ime 
pisateljice Miheličeve, 6. kemična 
prvina (Br), 7. perje pri repi, ko-
renju, kolerabi, 11. pogumnost, od-
ločnost, 12. prebivalec Atike, Ati-
čan, 15. vrsta azijske palme in njen 
plod, 16. domača pernata žival, 17. 

ime pevca Jonesa, 18. grška bogi 
mavrice; tudi perunika, očesna j 
niča, 22. termoelektrarna, 
veznik. 

Charles Aznavaur z ženo Ullo 

Žena, s katero je francoski pevec 
popolnoma srečen, je njegova tretja. 
Ime ji je Ulla, je Švedinja, ki je imela 
samo 17 let, ko je spoznala svetovno 
znanega pevca. Pred poroko sta žive-
la skupaj tri leta. Poročena sta že 
sedem let in imata hčerko Katjo in 
sina Miška. 

Rad pripoveduje o svoji ženi. 
Danes je petdesetletni pevec mne-

nja, da je bil za prvi zakon premlad. 
Star je bil 21 let, njegova žena pa 
16. Razšla sta se tri leta po rojstvu 
hčerke Sede. Sed je danes stara 27 
let. 

- Moja prva žena ni bila dobra 
mati. Zato sem moral igrati isto-
časno vlogo matere in očeta, - je 
dejal Charles. 

Pred svojim drugim zakonom je 
Charles dobil sina Patrica, ki je da-, 
nes star 23 let. 

- Tudi moja druga žena je bila 
slaba mati. Najin zakon je propadel 
zaradi tega, ker sem se poročil z 
žensko, ki je bila zame preveč uče-
na. Bila ie prepotentna in vedno je 
poudarjala, da je boljša od mene. 
Tega nisem mogel sprejeti. Polomila 
sva ga, ker sva se poročila. 

Moj tretji zakon je takšen,, kot 
sem si ga vedno želel. Dovolj sem 
zrel in Ullo sem naučil stvari, ki so 
mi všeč. Prvič v življenju mi ni treba 
igrati vloge matere. Vem, da za otro-
ke skrbi moja žena. 

Zelo pomembno je, da žena spo-
zna, da je njeno mesto ob možu in 
otrokih. 

Kaj je tisto, kar zahteva pevec od 
svoje žene? 

- Ljubezen. Ljubezen in zvesto-
bo. Želim, da žena skrbi zame. 

Charles tehta samo 50 kilogra-
mov. Prenehal je kaditi in piti. Do-

Modna 
kreatorka 
Staša Gorenšek 

Ko bo 
hladneje 

Čeprav nam moda za letošnje 
leto vedno znova narekuje krila 
in spet krila, niso hlače nič manj 
priljubljene ali pozabljene. Tako 
bo tudi to jesen. Med množico 
kril vseh dolžin se bomo včasih 
prav rade spomnile na dolge hla-
če, ki jih bomo posebno rade 
oblekle takrat, ko bo hladno ali 
deževno vreme. - Nosile bomo 
hlačne komplete ali kombinacije 
hlač in jopiča. Takšen jopič naj 
bo športno ukrojen. Če je dolg 
in pokriva boke, naj ima našite 
velike žepe in poudarjen pas. 
Kratki jopiči pa so oprijeti in z 
velikimi ovratniki. Zelo moderni 
so tudi veliki dekorativni gumbi. 

Hlače pa se niso veliko spre-
menile; le tako zelo široke niso 
več, še vedno imajo ob straneh 
všita žepa in visok pas. 

Kadar bomo torej oblečene v 
tak hlačni komplet, bomo seve-
da tudi vse ostale dodatke izbra-
le primerno. Športna torbica in 
udobni športni čevlji, majhen 
klobuček in pisana rutica bodo 
lepo dopolnili celoten videz. 

FELJTON i 

Začela se je 31. maja 1916 ob 14.28 

31. maja 1916 se je ob 14.28 začela bitka pri Jut-
landu - pomorski spopad, kakršnega do tedaj še ni 
bilo in kakršen se ni ponovil nikoli več; pomorski iz-
vedenci si upajo priseči, da se tudi nikoli več ne bo. 

Tistega dne in tisto uro je vsa nemška flota zaplula 
proti 148 ladjam britanske Velike flote, začel se je boj, 
ki je osupnil svet in povzročil, da so se vojni zgodovi-
narji še leta in leta zagrizeno trudili odgovoriti na pre-
prosto vprašanje - kdo je pravzaprav zmagal pri Jut-
landu? 

LADJA, KI JE PREKOSILA VSE 

Bitke pri Jutlandu in vseh bitk pozneje ter nekaj 
manjših pomorskih spopadov prej, morda sploh ne bi 
bilo, če ne bi imela angleška mornarica na prelomu 
stoletja nekega energičnega in ambicioznega pomor-
skega strokovnjaka. 

Ko se je iztekalo devetnajsto stoletje, je bila morna-
rica Velike Britanije še vedno mogočen in nesporen 
gospodar vseh svetovnih morij in oceanov. Zadostovalo 
je, da je v kateremkoli zalivu, kije pripadal veličastne-
mu angleškemu imperiju, zaropotalo sidro bojne ladje, 
pa je bilo konec upora ali neredov, ki so jih uprizorili 
domačini. 

Tako je to šlo dolga desetletja in nikomur ni prišlo 
na misel, da bi bilo lahko kdarkoli drugače. Nihče si ni 
niti upal pomisliti, da bi se lahko kadarkoli porodila 
pomorska sila, ki bi lahko ugnala mogočno angleško 
Kraljevsko mornarico. Royal navy je bila edini gospo-
dar vseh morij sveta. 

Veliki nemški kancler Bismarck jc bil vselej proti 
temu, da bi se Nemčija, tedaj še mlada država v osrčju 
Evrope, vmešavala v angleško gospodstvo na morju. 
Tako je bilo videti, da bo primat Otočanov ostal še 
naprej nedotaknjen. 

VELIKE AMBICIJE WILHELMA II 

Toda leta 1888 jc krmilo Nemčije prevzel cesar 
Wilhclm II. 

Bitka, ki je pretresla svet 
Ladje in morje sta bili že od nekdaj njegova velika 

strast. Bil je bolestno ljubosumen na mogočno angle-
ško ladjevje iri sklenil je, da mora imeti Nemčija prav 
tako, če ne še boljše in večje. 

Nemške ladjedelnice so nenadoma začele dobivati 
velikanska naročila. Vsi doki so bili zasedeni in skoraj-
da ni minil dan, da ne bj položili kobilice za gradnjo 
nove vojne ladje. 

Medtem pa se je začela, prav potihoma in nekako 
neopazno, pri gradnji vojnih ladij velika in odločilna 
revolucija. 

Torpedo, ki ga je gnal vijak in podmornica - čeprav 
oboje šele na začetku svojega razvoja - sta pomenili 
nekaj povsem novega v pomorstvu-in Nemci so sc opri-
jeli obeh novotarij s svojo tipično zagrizenostjo. Angle-
ži so se le bolj ali manj prizanesljivo smehljali ob tem, 
še vedno zaverovani v velikansko moč svojega ladjevja. 

Razen tega so na ladjah tedaj nameščali vedno večje 
in močnejše topove, take, ki so lahko streljali iz večjih 
razdalj kot pa bi jih lahko preplula tedanja terpeda. 

Devetnajsto stoletje je utonilo v zgodovino in za-
menjalo ga je dvajseto. Položaj na morju je ostal še 
vedno nespremenjen. Na eni strani je bila Velika Brita-
nija s svojo mornarico, ki ji ni bolo para, na drugi pa 
mlada in ambiciozna Nemčija, kije z mrzlično naglico 
gradila svoje ladje. 

Na srečo za Anglijo je imel Otok moža, ki je že 
dolgo tega sprevidel, da bo treba nekaj ukreniti, če naj 
si njegova domovina še obdrži prvenstvo na svetovnih 
morjih. 

Bil je to Jack Fisher, tedaj pomemben mož v angle-
ški Admiraliteti. 
RODIL SE JE DREADNOUGHT 

Jack Fisher je vedel, da mora Krajevska mornarica 
dobiti ladjo, ki bo prekašala vse dotlej zgrajene. Morala 
je biti močnejša, hitrejša in bolje oborožena kot kate-
rakoli druga. 

Vse do leta 1903 so ladijski topovi streljali v pomor-
skih bitkah največ do 3000 metrov daleč. Z odkritjem 

in ure z največjo hitrostjo, česar njene prednice nit 
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torpeda, (bolje rečeno - z njegovo izpopolnitvijo), je 
bilo treba zagotoviti topove, ki bodo lahko streljali 
dlje kot pa lahko doseže torpedo, je menil Fisher. ! 

Razen tega je bilo treba vgraditi v ladje stroje, n j 
bodo ogromne mase železa poganjale po morju hitreje. 
Zelo pomembno je bilo tudi, da zgradijo tako ladjo 
čimhitreje in v največji možni tajnosti, zakaj če bi 
Nemci (ali kdorkoli drug) zvedeli za načrte nove ladje, 
bi bila vsa prednost izgubljena. 

Zato so v strogo zastraženi ladjedelnici v Portsrao-
uthu 2. oktobra 1905 leta postavili kobilice za novo 
ladjo brez običajnih slovesnosti. 

Ladjedelničarji so pljunili v roke in točno leto dni 
kasneje je zaplula na poskusno vožnjo vojna ladja, 
kakršno svet dotlej še ni videl. 

Ladja se je imenovala DREADNOUGHT in vsela® 
tega tipa, ki so jih kasneje zgradili Angleži ali kdorkijli | 
drug, so se poimnovalc tako: to ime je postalo simbol ; 
za vojno ladjo nove vrste, za učinkovito bojno orožje 
morja. 1 

V čem je bila bistvena razlika med dreadnoughtijn 
jprejšnjimi vojnimi ladjami? 

Prvič-hitrost. Nove, mogočne, turbine (ki so, mimfr 
grede povedano, povzročale manj hrupa, dima h 
okvar) so poganjale ladjo s hitrostjo skoraj 40 kil*- ; 
metrov na uro, stare ladje pa so zmogle največ do % . 
kilometrov na uro. Nemara je bilo še pomembneje,da 
so dreadnoughti lahko vozili tako hitro zelo dolgo-ii" 
in ure 
mogle. 

Potem - topovi. Jack Fisher je zbral največje topo-
ve, kar jih je poznalo tedaj pomorstvo: to je bil kaliber 
304 milimetrov. 

Kasneje so Angleži na drfcadhoughte vgradili : 
močnejše topove - 340 in 380 milimetrske! 

Toda tudi veliki topovi sami niso bili tisto; kar je 
spremenilo dreadnought v tako strašno pomorsko 
orožje! Dotlej so namreč na ladje vgrajevali t o p o * 
najrazličnejšega kalibra, od najmanjših do največjih, j 
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$ Š A L E Š K A K R O N I K A 

SEPTEMBRSKA NAGRADA IN ZLATA PLAKETA MESTA MAJDANPEK ZA MIRKA BIZJAKA. 

Priznanje za ustvarjalno delo 
' : 

Skupščina občine 
M adanpek je na predlog nje-
ne komisije za odlikovanja, 
pohvale in nagrade dodelila 
letošnjo septembrsko nagra-
do in zlato plaketo mesta 
glavnemu direktorju Rudar-

sko elektro energetskega 
kombinata Velenje, diplomi-
ranemu inženirju Mirku Biz-
jaku. 

Mirko Bizjak je bil v 
Majdanpeku od septembra 
1951 do oktobra 1961, in si-

VRNILI SMO OBISK PRIJATELJEM 
IZ VIENNE 

Prva izmenjava 
s Francozi 

t 

V drugi polovici julija smo mladi iz naše občine 
vrnili obisk francoskim prijateljem iz Vienne-a. Tako 
se je k dvema tujima krajema, ki sta že pobratena z 
Velenjem, Schiedammu na Nizozemskem in Esslinge-
nu v zahodni Nemčiji, pridružil še Vienne, staro mesto 
ob reki Rhone. 

Dolga in zato tudi utrujajoča vožnja z vlakom je 
bila hitro pozabljena po prisrčnem in dobro organizi-
ranem sprejemu v Viennu. Vsi smo postali gostje nad 
vse gostoljubnih domačinov, ki so se ves čas našega 
bivanja med njimi trudili za naše najboljše počutje. 
Program našega obiska Francije je bil dovolj pester in 
zelo obsežen. Dnevi, ki smo jih preživeli v Franciji, 
niso. bili ravno počitniški, saj so se dan za dnem vrstili 
ogledi kulturno-zgodovinskih spomenikov, ki jih je v 
dolini Rhona vse polno, obiskali smo turistično po-
membnejše kraje, seznanili pa smo se nekoliko še z 

. njihovim gospodarstvom ob ogledih tovarn in kmetij-
skih posestev. To pa hkrati pomeni, da za oddih in 
rekreacijo skorajda nismo mogli najti časa. Istočasno 
so bili z nami v Viennu tudi mladi iz Esslingena in 
tako smo poznanstva še razširili. 

Vienne je staro mesto, ki leži na levi obali Rhone, 
25 km južno od Lyona, v katerem živi 40.000 prebi-
valcev. Vienne je \»1 stara rimska naselbina in rimsko 
upravno središče Galije. Zares lepo mesto Vienne 
prevzame obiskovalca zavoljo dragocenih spomenikov 
in umetnin. V Viennu je ohranjen sloviti Avgustosov 
tempelj, očarljivo je stebričje antičnega kopališča, na 
pobo)čju grička Pipet pa se razkriva čudovito rimsko 
gledališče, koder vsako poletje prirejajo poletne kul-
turne festivale. Tod~smo bili tudi mi deležnf enkratne-
ga doživetja na večer, ko nas je zabaval sloviti fran-
coski pevec Serge Lama. 

Vienčani vseh starosti, še posebno pa mlajši, si zelo 
prizadevajo, da bi popularizirali zgodovinske znameni-
tosti svojega kraja in tako vsa turistična propaganda, 
ki privablja domače in tuje goste, poudarja staro po-
dobo mesta. Mnogo so v Vienni storili tudi za obnovo 
vseh umetnostnozgodovinskih spomenikov in prav ni-
kjer niso opazili, da bi zob časa prehitel restavratorje. 

Današnji Vienne je živahno in aktivno industrijsko 
mesto, ki ga obkrožajo prelepi gozdovi na razgibanem 
svetu. Sodoben utrip pa daje mestu raznotera industri-
ja, kot elektro, kovinska, zdravilska in še druga. V 
prihodnosti pa bo Vienne prav gotovo prevzel zavoljo 
svoje pomembne lege - vrata sever jug ter vzhod -
zelo pomembno vlogo v mednarodnem prometu. 

Po programu smo si nameravali ogledati še dve zna-
ni francoski mesti. Dva dneva smo se mudili v Lyonu, 
upravnem središču doline Rhone, ki je poznan pred-
vsem kot rečna luka v srednji Franciji, na stikališču 
rek Rhone in Saone. Razvil se je kot gospodarsko in 
kulturno središče na poti iz-Sredozemlja v zapadno 
Evropo in v alpske dežele. Tudi Lyon je poln zgodo-
vinskih spomenikov, in nekaj smo si jih tudi mi ogle-
dali. Popeljali so nas v stari del mesta, koder smo ob-
čudovali predvsem renesančne hiše nakdanjih lyon-
skih mogotcev. Na kraju tega ogledovanja so nas 
Lyomčani presenetili s pokušino plemenitih francoskih 
vin v vinski kleti Beaujalais. V tem mestu smo spoznali 
tudi proizvodnjo tovornih avtomobilov in avtobusov v 
tovarrni Berliet. Te avtomobile smo najpogosteje sreče-
vali ma francoskih cestah, saj je znano, da Francozi v 
glavniem sami zadovoljujejo potrebe po teh vozilih. 

Izllet v Grenoble moramo šteti tudi med pomemb-
nejšai doživetja našega odkrivanja Francije. Z žičnico 
smo se popeljali na razgledno točko La Bastille, od 
kode:r se nam je odprla celotna panorama mesta. Gre-
noblee je najbolj prikladno izhodišče za znane alpske 
turisttične točke na italijanski strani. Nad samim Gre-
nobltom pa se razprostira v vsem svetu poznani zimski 
športtni center, kjer so priredili že tudi zimske olimpij-
ske iggre. 

Meed našim obiskom v Franciji ni manjkalo tudi pri-
jetnilh piknikov, namenjenih tesnejšemu medsebojne-
mu zsbliževanju ter navezovanju novih prijateljstev. Po-
sebnco zanimiv je bil razgovor z mladimi iz Francije in 
Nenučije o njihovih mladinskih združenjih, sami pa 
smo ] povedali o delovanju naše mladinske organizacije 
ter taako primerjali aktivnost mladih pri nas in v obeh 
dežellah. 

Čeetudrnismo vedeli francoske prestolnice, smo si 
bili nna kraju edini, da je moč Francijo doživetu tudi 
ob 'ničih srečanjih v manjših mestih. 

MARJETKA EBERLINC 

cer je bil najprej glavni inže-
nir, nato pa direktor rudni-
ka. V obrazložitvi sklepa o 
dodelitvi septembrske nagra-
de in zlate plakete mesta pi-
še, da je to desetletno ob-
dobje zagotovo najpo-
membnejše v vsem razvoju 
Majdanpeka. Iz nepo-
membnega in majhnega ter 
zastarelega rudnika s staro 
rudarsko kolonijo je nastal 
eden od najsodobnejših rud-
nikov v Evropi s sodobnim 
mestom Majdanpekom. 
Ustvarjeni so bili pogoji za 
celovit razvoj Majdanpeka, 
pri tem pa je imel najpo-
membnejšo vlogo prav diplo-
mirani inženir Mirko Bizjak. 

Tovariš Bizjak je s svojo 
neomajno vero v novi rudnik 
bakra in v novo življenje vli-
val upe vsem tudi v najtežjih 
trenutkih, ko so zapirali leta 
1953 rudnik pirita. Vztrajno 
in uporno se je boril za novi 
rudnik in si prizadeval doka-
zati, da bo rentabilen, zaradi 
česar je treba pospešiti od-
piranje novega rudnika. 
Dolgoročno gledano se je lo-
til uresničevanja tudi dnigih 
nalog v zvezi z izgradnjo no-
vega Rudnika bakra Majdan-
pek. Prepričan je bil, da ni 
in ne more biti novega rud-
nika brez sodobne opreme 
in tehnologije, zato je tudi 
predlagal smele odločitve za 
tehnično - tehnološke re-
šitve za takratna rudarska 
pojmovanja. Za sodoben 
rudnik je bil potreben kader 
z visoko strokovno izobraz-
bo in ni čudno, da je temu 
kadru namenjal posebno po-
zornost. Prepričan je bil,- da 
brez kvalificiranih delavcev 
ne bo proizvodnih in eko-
nomskih rezultatov, ne glede 
na sodobno tehnologijo. Za-
to je tudi imela izgradnja no-

• DEPUTATNI 
PREMOG TUDI 
ZA RUDNIŠKE 
UPOKOJENCE 

Delavski svet Rudarsko 
elektro energetskega kombi-
nata Velenje je, pojavni raz-
pravi med zaposlenimi v te-
meljnih organizacijah zdru-
ženega dela in v'delovni 
skupnosti skupnih služb 
sklenil, da so tudi upoko-
jenci Rudarsko elektro ener-
getskega kombinata Velenje 
upravičeni do deputatnega 
premoga. Tisti, ki imajo 
manj kot 2.500 din pokojni-
ne na mesec, bodo dobili 
brezplačno polovično depu-
tatno karto, tistim pa, ki 
prejemajo nad 2.500 din po-
kojnine na mesec, pa bodo 
zagotovili nakup polovične 
deputatne karte. 

• VELENJSKI 
RUDARJI 
DELAJO SPET 
OB SOBOTAH 

V prizadevanjih, da bi bi-
lo na voljo za potrebe elek-
trarn in gospodarstva koli-
kor je mogoče največ lignita 
so se v temeljni organizaciji 
združenega dela Rudni 
lignita Velenje odločili, da 
bodo do konca leta delali tu-
di vse sobote. S sobotnim 
delom bodo zagotovili izpol-
nitev letnega proizvodnega 
načrta, na voljo pa bo nekaj 
več velenjskega lignita, kot 
so sprva računali. Odločitev 
velenjskih rudarjev, da bodo 
tudi letošnjo jesen in zimo 
delali vse sobote, je nadvse 
spodbudna in kaže na visoko 
stopnjo solidarnosti in za-
vesti velenjskega rudarskega 
kolektiva. 

vega Majdanpeka posebno 
mesto v razvojnem progra-
mu novega rudnika. Tako je 
skupaj z rudnikom rasel tudi 
novi Majdanpek s 3.500 pre-
bivalci. 

MIRKO BIZJAK 

Tovariš Mirko Bizjak je 
odšel po začetku obrato-
vanja novega rudniki iz Maj-
danpeka, vendar pa je bila že 
pred tem izoblikovana in 
sprejeta usmeritev nadaljnje-
ga razvoja rudnika in mesta. 
Odprta je bila pot za tako 
imenovano drugo etapo raz-
voja Majdanpeka. 

Velikokrat slišimo, da je 
ena sama osebnost odločilno 
vplivala na razvoj nekega 
mesta oziroma podjetja. Za 
Majdanpek je bil zagotovo 
taka osebnost Mirko Bizjak, 
diplomirani rudarski inženir, 
piše na koncu listine o dode-
litvi letošnje septembrske 
nagrade in zlate plakete me-
sta Majdanpek, ki jo je pod-
pisal predsednik Skupščine 
občine Majdanpek, Drago-
ljub Dragošan. 

Blagoje Stanovski (v sredini) in Ljubo Jasnič (desni) sta 
sodelovala na pogovorih v Gorenju 

Jasnič v Velenju 
Prejšnji petek se je mudil v Velenju predsednik republi-

ške konference ZSMS. Z njim je bila tudi mladinska dele-
gacija iz Makedonije, ki jo je vodil predsednik Blagoje 

• Stanojevski. Najprej so gostje obšli Velenje zatem pa so se 
v Gorenju pogovarjali z generalnim direktorjem Ivanom 
Atelškom in direktorjem TGO Gorenje Slavkom Gerati-
čem. 

• Seja skupščine začasne skupnosti 
zdravstvenega varstva in zavarovanja 

V torek, 24. septembra, je bila 5. seja skupščine Za-
časne skupnosti zdravstvenega varstva in zavarovanja 
Ravne na Koroškem, na kateri so pregledali poslovanje 
skupnosti v prvih šestih mesecih letos, delegati so poslu-
šali informacijo o cenah zdravstvenih storitev, razpravljali 
in sklepali so o dodatku k nadomestilu in o povišanju 
nadomestila in obravnavali osnutek zakona o zdravstve-
nemu varstvu, kije zdaj v javni razpravi. 

# Do Zavodenj po asfaltu 
Delavci Cestnega podjetja Celje so položili še zadnje 

metre asfalta na cesti od Šoštanja do Zavodenj. Letos so 
asfaltirali 1.050 metrov dolg cestni odsek od križišča cest 
pri Šoštanju do mostu v Lajšah. Polovico denarja za mo-
dernizacijo ceste je prispeval občinski sklad za negospo-
darske investicije, polovico pa sklad za ceste SR Sloveni-
je-

Rekonstruirano in modernizirano cesto Šoštanj - Za-
vodnje bodo svečano predali svojemu namenu v okviru 
slavja ob letošnjem prazniku občine Velenje, in sicer v 
nedeljo, 6. oktobra, ob 8,30. 

NOVI JADRALCI 
mM 

Koncem avgusta so novi jadralni pilo-
ti Aerokluba Velenje zaključili tečaj 
osnovnega jadranja na letališču v Celju. 
Tečaj je letos pričelo sedem jadralcev in 
ga toliko tudi končalo. Pod vodstvom 
upravnika Aerokluba Velenje Kočevaija 
ter učitelja-pripravnika dipl. ing. Kli-
narja so fantje morali opraviti vsak po 
70 poletov na dvosedu z učiteljem, po 
tem pa je vsak samostojno odletel 20 
poletov, vse z vzletanjem s pomočjo 
avtovitla. 

Seveda je to bil le finale, ki krona 
mesece in mesece trdnega dela in pri-
prav. S teoretičnim delom tečaja so pri-
čeli že dosti prej, meseca februarja, ko 
so v Velenju enkrat tedensko poslušali 

•predavanja iz teorije, in tako vse do iz-
pita meseca maja, ki gaje uspešno opra-
vilo trinajst tečajnikov. Do letenja seje 
prebilo sedem najbolj delovnih in zagna-
nih, saj je bil pogoj za sicer brezplačni 
tečaj opravljenih 50 udarniških delov-
nih ur pri čiščenju Pake, kar je bila na-

loga vsega članstva. Tu se je posebno 
odlikoval dijak TSŠ Bencik Silvo s 120 
udarniškimi urami, kot najboljši pri le-
tenju pa je dokazal, da za lenuhe na le-
tališču ni mesta in da velja zlato pravilo, 
ki pravi, da kakršen je pilot na zemlji, 
takšnega se pokaže tudi v zraku. 

„Posrečilo se nam je vzgojiti discipli-
nirano, delovno in talentirano skupino, 
kakršnih si lahko v bodoče samo že-
lim," je rekel upravnik Kočevar na za-
ključnem pikniku na letališču v Lajšah, 
kjer so novopečeni jadralni piloti skupaj 
s klubskimi tovariši in gosti proslavljali 
uspešen zaključek tečaja. 

Šest tečajnikov, ki še niso odslužili 
vojnega roka, bo uprava aerokluba pred-
lagala Vojnemu letalstvu za brezplačno 
šolanje na motornih letalih v prihod-
njem letu, tako da bo Aeroklub Velenje 
imel prihodnje leto zopet nove motorne 
pilote, naša socialistična domovina pa 
nove branilce — bodoče rezervne pilote, 
ki bodo znali braniti naše modro nebo. 

s c h i e d e l - Y U - k a m i n 
montažni dimniki z gibljivo — kislinoodporno 

P R O I Z V A J A G R A D N J A Ž A L E C 

ognjeobstojno šamotno cevjo 

KOZMETIČNO - FRIZERSKI SALON 
VELENJE 

,IRIS" 

vam nudi frizersko-kozmetične usluge. Brezplačno vam daje 
nasvete o uporabi utrjevalca za nohte „ N O H T I N " , ter LO-
SION EXTRA 2000, ki se uporablja proti mozoljem 

/ O 
sodobnost 
in 
tradicija 
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KULTURA O PRIREDITVENEM PROGRAMU 

11 abonmajskih predstav 
Iz dneva v dan se "bolj srečujemo z željami, zahtevami in 

sugestijami delovnih ljudi glede kulturno-umetniške dejav-
nosti. Potrebe po tovrstni dejavnosti se pojavljajo v najrazlič-
nejših družbenih skupinah in se tudi različno formulirajo. 
Kulturna skupnost ima v tem procesu vlogo iniciatorja, 
usklajevalca in realizatorja akcij. 

Potrebe in dejavnost se da 
med drugim opredeliti glede 
na odnos človeka do njih. 
Tako gre na eni strani za 
aktivni, proizvajalni odnos -
to zvrst dejavnosti organiza-
cijsko v glavnem pokriva 
ZDPO, na drugi strani pa za 
pasivni, porabniški . odnos. 
Seveda sta to le dve plati iste 
medalje, nasprotji, ki se 
medsebojno omogočata. Ta-
ko na primer sami likovniki 
nastopajo kot porabniki na 
koncertih, gledališčniki ob 
ogledu razstav in podobno, 
tako, da vsi delovni ljudje, 
od neposrednih proizvajal-
cev do pedagoških, družbe-
no-političnih delavcev sode-
lujejo tokrat kot publika, 
drugič kot ustvarjalci oziro-
ma izvajalci. 

Na območju amaterske 
dejavnosti so prieditve skon-
centrirane na nekaj ciklov. 
Stalni med njimi je ciklus 
petkovih večerov v galeriji 
velenjske knjižnice, ki obse-
ga večino akcij komornega 
značaja: večere recitacij in 
druge literarne večere, glas-
bene recitale ter seveda raz-
stave. Tu seje sezona pričela 
13. septembra z otvoritvijo 
razstave Miloša Vastiča in 

kitarskim recitalom Lada 
Planka. Naslednja 'razstava 
bo odprta ob občinskem 
prazniku. 

Sem bi lahko šteli tudi 
proslave ob različnih prazni-
kih in obletnicah, saj na njih 
večinoma sodelujejo domači 
neprofesionalni umetniki. 
Stalne so proslave ob Prešer-
novem dnevu, ob Dnevu 
armade, pa tudi večje prire-
ditve, ki so na sporedu ob 
občinskih praznikih, prosla-
ve ob obletnici pohoda XIV. 
divizije in podobno. 

Potem je tu vsakoletna 
slovenska revija harmonikar-
skih orkestrov ob 8. marcu, 
občinska revija pevskih zbo-
rov, srečanja gledaliških 
amaterjev. Pogosto prihaja 
ob teh akcijah do sodelo-
vanja več zavodov, organi-
zacij ali skupnosti, ki so ta-
ko ali drugače zainteresirane 
za te dogodke. 

Gostovanja profesionalnih 
kulturnih institucij so zdru-
žena v abonmajskem ciklu, 
ki zagotavlja po eni. strani 
nesporno izvajalsko kvali-
teto, po drugi pa relativno 
kontinuiteto dogajanja. 
Abonma teče osmo Teto. V 

DELAVSKA U N I V E R Z A VELENJE 

RAZPISUJE 
prosto delovno mesto 

VODJA I Z O B R A Ž E V A L N I H OBLIK Š PODROČJA 
DRUŽBENEGA I Z O B R A Ž E V A N J A 

Pogoji za sprejem so naslednji: 
- visoka ali višja izobrazba - politolog ali sociolog 
- najmanj 2 leti prakse na področju družbenopolitičnega 

dela ali v vzgojnoizobraževalni dejavnosti - od tega vsaj 
delno pri izobraževanju odraslih. 

Kandidati morajo imeti organizacijske in komunikativne spo-
sobnosti. 

Delovno mesto se zaseda za nedoločen čas s polnim delov-
nim časom. Stanovanja ni. 

Kandidati naj pismene vloge z dokazili o izpolnjevanju razpi-
sanih pogojev pošljejo na Delavsko univerzo Velenje, Ve-
lenje, Titov trg 2 v 15 dneh po objavi. 

I \ 6 rt.nn,,no » lo MIUA DIMT A D _ i Osnovna šola M IHA PINTAR -
TOLEDO Velenje 

RAZPISUJE 
prosto del >vno mesto 

- učitelja v oddelku za podaljšano bivanje na centralni šoli 
in 

— učitelja na podružnični šoli v Skalah. 
Razpis velja do zasedbe delovnih mest. 

letošnjem programu je enajst 
prireditev: štiri predstave 
celjskega gledališča, med nji-
mi Molierov Ljudomrznik 
(9. oktobra) in Hnžgarjeva 
Razvalina življenja (30. 
oktobra). Celjsko gledališče 
bo gostovalo tudi v Šmart-
nem ob Paki (8. oktobra) s 
Partljičevo Ščuke pa ni, 
predvideni sta tudi dve pred-
stavi v šoštanjskem domu 
kulture, ko bo le-ta pod stre-
ho. Potem je letos prvič v 
programu Mestno gledališče 
ljubljansko z noviteto 
Andreja Hienga Izgubljeni 
sin in z Nušičevo komedijo 
(Prvič v Sloveniji!) Mister 
Dolar. Iz Ljubljane pričaku-
jemo šc opero SNG s Pucci-
nijevo Tosco in s Savinovim 
Matijem Gubcem ob 30-let-
nici osvoboditve (ta predsta-
va bo razen v rednem abon-
maju tudi posebej za kolek-
tive). predvidoma v febru-
arju Slovensko filharmonijo 
z Dvorakovim koncertom za 
violončelo in orkester ter s 
simfonijo ' novega sveta 
istega aviorja, v novembru 
pa še Slovenski oktet. Tudi 
drugi vokalni koncert bo 
prvovrsten dogodek: nastop 
zagrebškega akademskega 
zbora, ki se lahko pohvali že 
z gostovanjem onkraj luže 
v Metropolitanu. 

Abonmajske cene niso 
pretirano visoke, kljub te-
mu, da so višje kot lansko 
leto. Za primerjavo naj po-
vem, da se cena za abonma 
celjskega gledališča giblje 
med 90 in 150 din za 7 
predstav, medtem ko velenj-
ski (približno isti razpon -
80 - 150 din) zajame 11 
predstav. Veljalo bi povedati 
še to, da bi lahko s tem de-
narjem ob ekonomski ceni 
vstopnic (brez dotacije) pri-
bližno pokrili stroške ene sa-
me operne predstave. 

Naj ob koncu opozorimo 
na razveseljiv podatek, da. 
imajo ob gostovanjih pro-
fesionalnih zavodov posebne 

P predstave (predvsem sred-
| nje) šole. Za najmlajše iz 
| osnovnih šol so na programu 
^ posebne, njihovi starosti pri-
^ lagojene prireditve, kot je na 
\ primer pravljica Peter in 
£ volk Sergeja Prokofjeva, ki 
^ jo bodo v novembru nade-
| budneži videli in slišali v iz-
^ vedbi Slovenske filharmonije 
| in mariborskega lutkovnega 
g gledališča. 

i S stalnim in strokovnim 
delom si zagotavljamo tako 
ustvarjalce kot porabnike 
kulturnih dobrin. Iz malčka, 
ki je prijetno presenečen, ko 
prvič občuti atmosfero kon-
certa ali gledališča, bo mor-
da redni obiskovalec takšnih 
prireditev, iz tistega, ki vese-
lo zida peščene gradove, 
morda kipar. Nijiče ne 
zahteva od njega, da kipari 
ali igra profesionalno za 
razvejano, bogato kulturno 
življenje so nam potrebni ta-
ko profesionalci kot ama-
terji. 

LADO PLANKO 
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Bančna agencija v Mislinji 
Izvršilni odbor slovenjgraške 

podružnice Ljubljanske banke se 
je zbral na zadnji seji 21. sep-
tembra v Dravogradu. Najprej je 
dodelil dolgoročna posojila Rud-
nikom svinca in topilnici Mežica 
za uvedbo proizvodnje akumula-
torjev v plastičnih posodah ter 
za povečanje proizvodnje aku-
mulatorjev in pa Gozdarstvu in 
lesni industriji Slovenj Gradec za 
gradnjo turističnih objektov v 
novem središču na Zahodnem 
Pohorju ter za povečanje proiz-
vodnih zmogljivosti Tovarne po-
hištva v Pamečah. 

Izvršilni odbor slovenjgraške 
podružnice Ljubljanske banke se 
je tudi odločil za odprtje ekspo-
ziture Ljubljanske banke na Mu-
ti v občini Radlje ob Dravi ter 
agencije v Mislinji v občini Slo-
venj Gradec. Agencija Ljubljan-
ske banke v Mislinji bo začela z 
delom 1. decembra letos. 

Po seji so na Trgu 4. julija s 
priložnostno slovesnostjo izroči-
li svojemu namenu nove po-
slovne prostore ekspoziture 
Ljubljanske banke. V novih pro-
storih bo tudi pionirski kotiček, 
motorizirani turisti, ki potujejo 
skozi Dravograd, pa bodo lahko 
kar v avtomobilu in skozi po-
sebno okence opravljali bančne 
posle. Novi prostori merijo 
okrog 250 m2, njihova ureditev 
pa je veljala nad 2,500.000 din. 

• Novi aktivi 
mladih 

Tudi mladi iz Mislinjske doli-
ne so se prizadevno vključili v 
priprave vse mladine iz naše re-
publike na bližnji IX. kongres 
Zveze mladine Slovenije, ki bo v 
Murski Soboti v začetku meseca 
oktobra. V aktivih Zveze mladi-
ne v temeljnih organizacijah 
združenega dela in v krajevnih 
skupnostih so te dni končali 
javno razpravo o kongresnih do-
kumentih ter o osnutku statuta 
Zveze socialistične mladine Slo-
venije. 

V pripravah na bližnji delovni 
dogovor slovenske mladine so si 
v Slovenj Gradcu šc posebej pri-
zadevali oživiti delo aktivov Zve-
ze mladine ter utrjevanju vezi 
med Občinsko konferenco Zve-
ze mladine ter med posameznimi 
aktivi Zveze mladine. Ustanovili 
pa so tudi več novih aktivov 
Zveze mladine, nekaj pa jih bo-
do ustanovili v kratkem. Aktive 
Zveze mladine so na novo usta-
novili v Tovarni oblazinjenega 
pohištva „Nova oprema" Slovenj 
Gradec ter v Avtoservisu 
..Viator" Slovenj Gradec. 

Na IX. kongresu Zveze mladi-
ne Slovenije bodo zastopali mla-
de iz Mislinjske doline delegati 
Majda Šauc. Janez Breznik ter 
Hojan Butolcn. 

# Nova vrtca 
odprla vrata 

V ponedeljek, 9. septembra, 
jc nad 100 malčkov prvič pre- ' 
stopilo pragove novih vrtcev na 
l.cgnu in v Podgorju v občini 
Slovenj Gradec. V obeh krajih so 
z udarniškim delom- uredili oko-
lico novih vzgojno varstvenih 
ustanov, najprej na Legnu, za-
tem pa še v Podgorju. 

V Mislinjski dolini jc tako 
vključeno v organizirano vzgojo 
in varstvo novih 100 predšolskih 
otrok. Ob tem naj zapišemo, da 
je bilo na Legnuie ob dograditvi 
novega vrtca več prijav za spre-
jem. kol je prostih mest, kar ka-
že na resnično potrebnost take 
ustanove v novem naselju Slo-
venj Gradca. 

Novi vzgojno varstveni 
ustanovi na Legnu in v Podgorju 
sta veliki pridobitvi za Mislinjsko 
dolino, vendar pa vseh proble-
mov na področju varstva in 
vzgoje otrok še niso rešili. -Na 
mestnem področju Slovenj 
Gradca so morali letos odkloniti 
vpis več deset predšolskih otrok. 

Največ težav pa imajo v Šmart-
nem kjej je skoraj enkrat več 
prijav, kot je mogoče sprejeti 
otrok. Je pa tamkajšnji vrtec v 
neprimernih prostorih in bo tre-
ba začeti zdaj, ko so končali z 
deli na Legnu in v Podgorju, z 
akcijo za ureditev novih prosto-
rov za vrtec še v Šmartnem pri 
Slovenj Gradcu. 

• Napovedane 
Številne 
prireditve 
in manifestacije 

Središču Mislinjske doline, 
Slovenj Gradcu, napovedujejo na 
kulturnem področju dokaj raz-
gibano jesen. Temeljna kulturna 
skupnost Slovenj Gradec in tam-
kajšnji Zavod za kulturo priprav-
ljata za prihodnje tedne in mese-
ce vrsto prireditev, ki so se zače-
le pred dnevi z odprtjem podruž-
nice Knjižnice „Ksaver Meško" 
iz Slovenj Gradca v Šmartnem 
pri Slovenj Gradcu. Ureditev 
podružnične knjižnice je omogo-
čila Temeljna kulturna skupnost • 
Slovenj Gradec, ki si prizadeva, 
da bi pisano besedo kar najbolj 
približali delovnim ljudem in ob-
čanom. Do srede novembra bo-
do uredili prostore.za podružni-
čno knjižnico tudi v Mislinji. Po-
membno pa je ob vsem tem, da 
že nekaj časa potekajo adaptacij-
ska dela na Pavčkovih partizan-
skih bolnicah na Zahodnem Po-
horju ter na cerkvi Sv. Duha v 
Slovenj Gradcu. 

Te dni je odprta v prostorih 
Umetnostnega paviljona v Slo-
venj Gradcu razstava ..Arhivsko 
gradivo in njegovo varstvo", ki 
sta jo pripravila Pokrajinski arhiv 
Maribor in Zavod za kulturo Slo-
venj Gradcc ob VII. zboru slo-
venskih arhivarjev v središču Mi-
slinjske doline. 

4. oktobra bodo na Gradišču 
pod Malo Kopo na Zahodnem 
Pohorju, na ruševinah rojstne hi-
še, odkrili spominsko ploščo slo-
venskemu kiparju Francu Berne-
karju. Istega dne bodo ob 
300-letnici rojstva slikarja 
Franca Mihaela Strausa odprli v 
Umetnostnem paviljonu v Slo-
venj Gradcu razstavo njegovih 
del, posebej tistih, ki so ohranje-
na v Mislinjski dolini. 

Istega dne, to je 4. oktobra, se 
bodo začeli v Slovenj Gradcu tu-
di mednarodni dnevi komorne 
glasbe, na katerih bodo nastopali 
zbori in vokalni solisti iz več 
evropskih držav. S sodelovanjem 
Zavoda za kulturo Slovenj Gra-
dec in Temeljne kulturne skup-
nosti Slovenj Gradec jih priprav-
lja Janko Jcrovšek iz Leuter-
bacha v Zvezni republiki Nemči-
ji. V treh dneh se bo zvrstilo v 
okviru mednarodnih dni ko-
morne glasbe več nastopov v 
Glasbeni šoli Slovenj Gradec, na 
gradu v Starem trgu pri Slovenj 
Gradcu ter v cerkvi Sv. Duha v 
Slovenj Gradcu. 

Sredi oktobra bo v Slovenj 
Gradcu razstava del Jožeta Tisni-
karja, posvečena izdaji monogra-
fije o tem našem znanem likov-
nem ustvarjalcu. Ob 100-letnici 
rojstva Franca Bernekarja. ki ga 
je mogoče uvrstiti med pionirje 
našega kiparstva, bodo pripravili 

razstavo njegovih del ter večer, 
ki ga bo vodila profesorica 
Alenka Glazerjeva. 

V novembru bo v Slovenj 
Gradcu, kot napovedujejo, še 
razstava del Stanislave Arsovske " 
ter del likovnih ustvarjalcev iz 
pobratene občine Gornji Milano-
vac. Ob koncu decembra pa se 
naj bi v slovenjgraškem Umet-
nostnem paviljonu predstavil s 
samostojno razstavo del Anton 
Repnik, obetajo pa še literarni 
večer, na katerem naj bi sodelo-
vala Mira Miheličeva in Miško 
Kranjec. 

• Akcija v krajevni 
skupnosti 
LesiCno 

Do sreae septembra so v koro-
ških občinah Dravograd, Radlje ^ 
ob Dravi, Ravne na Koroškem in 
Slovenj Gradec zbrali za pomoč 
prizadetim po potresu na 
Kozjanskem nad 3,110.000 di-
narjev. Med kmeti in upokojenci 
akcija zbiranja pomoči še teče. 

Ker je škoda precej večja, kot 
so sprva računali, tudi na Koro-
škem začenjajo z akcijo za orga-
nizacijo še enega solidarnostnega 
delavnika, sicer pa bodo koroške 
občine poskrbele za odpravo po-
sledic potresa v krajevni skup-
nosti Lesično. Tam bo treba na 
novo zgraditi oziroma obnoviti 
45 stanovanjskih objektov; U 
dela bo opravila koroška gradbe-
na operativa. V občinah so že od 
julija delovali koordinacijski od-
bori za pomoč Kozjanskemu. 
Zdaj pa so ustanovili še med-
občinski koordinacijski odbor. 
Ta novi odbor vodi Rudi 
Vrčkovnik, predsednik Skupšči- j 
ne občine Ravne na Koroškem, 
članv pa so Miha Ločičnik, pred-
sednik občinskega koordinacij-
skega odbora Dravograd, Lojze 
Slemenik, predsednik občinske-
ga koordinacijskega odbora v 
Slovenj Gradcu, Jože Močivnik, 
predsednik občinskega koordi-
nacijskega odbora na Ravnah na 
Koroškem in Ivan Hajnc, pred-
sednik občinskega koordinacij-
skega odbora v Radljah ob Dra-
vi, pa Tone Zaletel, direktor | 
TOZD Gradiš Ravne na Koro-
škem, Ivan Razdevšek, direktor 
podružnice Ljubljanske bante 
Slovenj Gradec, Rudi OpreMt, 
predstavnik Medobčinskega sve-
ta Zveze sindikatov, Franc Gaib, 
predstavnik Medobčinskega sve-
ta Socialistične zveze in Ivan 
Bošnik, sekretar Medobčinskega j 
sveta Zveze komunistov za Ko-, 
roško. 

• Zbor delavcev 
Tovarne 
oblazinjenega 
pohiStva 
»Nova oprema« 

Zadnjo soboto, 21. sep-
tembra, je bil zbor delavcev To-
varne oblazinjenega pohištva 
„Nova oprema" Slovenj Gradec, 
združen z dograditvijo novih 
skladiščnih prostorov povriine 
okrog 2.000 m2. Nove proiz-
vodne prostore, ki jih gradijo na 
prostoru skupaj s skladiščnimi, 
pa bodo dokončali 
mesec. 

Pobratenje 
Lucani -
Dravograd 

Prejšnji ponedeljek, 16. sep-
tembra, so predstavniki Skupščh 
ne občine Dravograd podpisali* 
Lucanih v Socialistični republiki 
Srbiji listino o pobratenju obeli 
občin. Ta dokument so podpi-
sali na slavnosti ob prazniku ob-
čine Lucani. V prihodnje bosta 
občini tesneje sodelovali zlasti k 
na gospodarskem, kulturnem 
športnem področju. 

sta 
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enjski športniki - invalidi so letos prvič nastopili na republi-
em in državnem prvenstvu v plavanju. Najuspešnejši je bil Rastko 
Ti, drugi z leve (čepi), k i je nastopil tudi na svetovnem prvenstvu 

lidov v Londonu in osvojil zlato in bronasto kolajno. 

na Rastko Lah prvi 
svetovnem prvenstvu invalidov 

V Londonu so prejšnji teden bile prve svetovne športne igre 
Slidov'. Sodelovalo je več kot 200 športnikov - invalidov iz 19 

av vseh kontinentov razen Avstralije. Angleži so temu tekmo-
nju posvetili vso pozornost in prvenstvo je odprl predsednik 

old VVilson. 
Jugoslovansko zastopstvo na 
vem svetovnem prvenstvu je 
ilo 12 tekmovalcev, ki so se 
tekmovanje pripravljali v Ve-
ju. Med reprezentanti je bil 
li velenjčan Rastko Lah, član 
tva telesnih invalidov Ve-

tje. 
Kot je povedal Rastko Lah, 
je na prvenstvu nastopil v 
anju in osvojil dve kolajni 
o in bronasto, so tekmoval-

ni posvetili izjemno pozor-
iost. „Na letaliišču v Londonu 
as je sprejel jugoslovanski vele-
»slanik in bili smo tudi gostje 

:ga veleposlaništva. Tekmo-
anje se je odvijalo v velikem sa-
itoriju za rehabilitacijo invali-
»v v Stoke Mendevillu blizu 
ondona. Za nekaj 1000 invali-
ov skrbi 500 zdravnikov in 
000 medicinskih sester. V 

KINO 
Petek, 27. 9. ob 17.30 ameriški 

arvni film 87. POLICIJSKA PO-
rAJA Režija: Richard Kola. Igra-
li Jack Veston, Jul Briner, Rachcl 
'eleh, Tom Skerit 
Sobota, 28. 9. ob 17.30 in 19.30 

meriški barvni film 87. POLICIJ-
KA POSTAJA 
Nedelja, 29. 9. 17.30 in 19.30 

iriški barvni film 87. POL1CIJ-
KA POSTAJA 

•Torek, 1. 10. ob 17.30 in 19.30 
igleški barvni film STRAH V NO-
I Režija: Jimmy Sangster. Igrajo: 
idy Geeson, Joan Collins, Ralph 

^tes, Peter Cushiing 
Sreda, 2. 10. ob 17.30 in 19.30 
Dslovanski barvni mladinski film 
UŽBA PERE KVRŽICE Režija: 

ladimir Tadel. Igrajo: Boris Dvor-
[, Antun Vrdoiljak. Antun Nalis, 
ito Ergovič, Kruino Valentič 
Četrtek, 3. 10. ob 15.30 in 17.30 

goslovanski barivni mladinski film 
RUZBA PERE KVRŽICF. 

"IPetek, 4. 10. (ob 17.30 ameriški 
irvni film PLA A/O BRADI Režija: 
dVard Dmitrik. Igrajo: Richard 

:on,_Rachel Welch, Virna I.izi, 
Ion, Marilu Tolo, Joku 

rton 
bota, 5. 10 iob 17.30 in 19.30 

liški barvni fiilm PLAVOBRAD1 
|Nedelja, 6. 10. ob 17.30 in 19.30 

eriškCbarvni fiilm PLAVOBRADI 

|NOGLEDALIŠiCE VELENJE 

IPetek, 27. 9. <ob 20 uri jugoslo-
nski barvni filmi CVETJE V JESE-

Režija: Matjaiž Klopčič. Igrajo: 
Blcna Zupančič,, Polde Bibič, Duša 

5kaj, Bert Sojtlar, Dare Ulaga, 
lefka Drolčeva. 
I Ponedeljek, 3(0. 9. ob 20 uri 

"eški barvni fiHlm STRAH V NO-
Režija: Jimmyy Sangster. Igrajo: 

dy Geeson, Jooan Collins, Raiph 
ites, Peter Cushiiing 

okviru zdravstvenih objektov je 
velika športna dvorana in pokrit 
plavalni bazen. Tu so se odvijala 
tudi vsa tekmovanja. Jugoslo-
vanski športniki smo se dobro 
izkazali, saj smo osvojili kar 17 
kolajn. Sam sem nastopil v pla-
vanju ,— prsnem, hrbtnem in 
prostem slogu'. V vseh teh disci-
plinah sem se v . pred tekmo-
vanjih uvrstil v finale med šest 
najboljših. V finalu smo najprej 
plavali 50 r.v hrbtno. Tu sicer 
nisem računal na kakšno ko-
lajno, saj so bili po časih iz 
predtekmovanja trije boljši od 
mene. Kljub temu sem začel z 
vso silo in po dvajsetih metrih 
mi je moj spremljevalec ob ba-
zenu kazal prst v zrak. Nisem 
vedel, kaj naj to pomeni. Po 
obratu na 25 metrih sem tudi 
drugo polovico proge plaval na 
vso moč in prvi prispel na cilj s 
časom 46,2. To je bilo veliko 
presenečenje ne samo za mene, 
temveč tudi za vse naše zastop-
stvo, saj tu nismo računali na 
kolajno. Ker me je to plavanje 
precej izčrpalo, sem odpovedal 
sodelovanje v finalu prostega 
sloga, da bi bil bolj pripravljen 
na tekmovanje v prsnem, kjer 
naj bi dobil tudi kolajno, saj 
sem imel v predtekmovanju 
drugi najboljši čas za Nizozem-
cem. Vodstvo tekmovanja pa je 
nato odločilo, da bomo 50 m 
prsno plavali naslednji dan, za-
radi utrujenosti tekmovalcev, ki 
so že dvakrat plavali. To me je 
seveda močno razjezilo, ker pa 
od našega vodstva nihče ni znal 
angleško, nismo mogli protesti-
rati proti tej odločitvi. Daje bi-
la mera polna, so naslednji dan 
še dvakrat prestavili start plava-
nja 50 m prsno tako, da nisem 
jedel zjutraj, niti opoldne, kajti 
prvi start je bil napovedan za 9. 
uro, drugi pa ob 14. uri. Plavali 
pa smo zvečer ob 20,30. 
Končno sem se zelo slabo raz-
položen pognal z mojimi petimi 
tekmeci v vodo. Šlo je za ko-
lajno. Plaval sem kolikor se je 
dalo, vendar sem prišel na cilj 
tretji in osvojil bronasto ko-
lajno s časom 43,2, le za eno 
desetinko sekunde za Japon-
cem. Zmagal pa je nizozemski 
plavalec. 

Kljub temu, da v prsnem pla--
vanju kot državni prvak nisem 
uspel osvojiti boljšega mesta, je 
za mene nastop na svetovnem 
prvenstvu veliko doživetje. Ce 
ne bi bilo v Velenju republiške-

Uspel »Trim« teden 
V nedeljo, 15. septembra, so v središču Mislinjske doline, v Slo-

venj Gradcu, sklenili prvi teden „Trim", ki ga je organizirala Te-
meljna telesno-kulturna skupnost Slovenj Gradec. Geslo te manife-
stacije je bilo „za vsakogar nekaj", ki so ga dosledno upoštevali 
tudi pri načrtovanju programa tedna. Sicer pa velja poudariti, da 
bo ta prvi „Tr im" teden zagotovo predstavljal začetek 
organiziranega dela na področju rekreativne dejavnosti ne samo v 
Slovenj Gradcu, pač pa tudi V drugih krajih Mislinjske doline. 

Organizatorji so za teden in nedelja pa sta bila rezervirana 
za obisk na progi „Trim". 

Vseh udeležencev prve mani-
festacije rekreacije v središču 
Mislinjske doline je bilo blizu 
1.000. Verjetno bi jih bilo še 
več, če bi časovni razpored po-
sameznih panog bolj prilagodili 
tudi tistim, ki delajo v izmenah. 
V soboto, na primer, bi bilo 
spričo lepega vremena zagotovo 
več kolesarjev na progi od Slo-
venj Gradca skozi Šmartno in 
Legen nazaj v Slovenj Gradec^ 
če bi bilo tekmovanje ves dan. 

Najuspešnejšim posamezni-
kom v tednu „Trim" so v Slo-

' venj Gradcu podelili medalje 
tedna „Trim''\ Zlato medaljo so 
dobili vsi, ki so sodelovali v 6 
panogah ter dosegli zahtevano 
normo v kegljanju, streljanju in 
pikadu. 

Od 28. septembra, do 5. 
oktobra pa bo teden „Trim" tu-
di v Mislinji pri Slovenj Gradcu, 
ki ga bosta organizirala Te-
meljna telesno kulturna skup-
nost Slovenj Gradec in TVD 
Partizan Mislinja. Zaradi od-
daljenosti Mislinje od Slovenj 
Gradca so se odločili, da po-
skrbijo za organizirano obliko 
rekreacije tudi v Mislinji. Za te-
den „Trim" bodo pripravili v 
Mislinji krajšo „Trim" progo, si-
cer pa bodo pripravili tekmo-
vanja v namiznem tenisu, stre-
ljanju z zračno puško, kolesar-
jenju in pikadu. Ker pa v Mi-
slinji ni kegljišča bodo kegljanje 
zamenjali z odbojko. 

so za 
„Trim" izdali ličen lepak ter 
manjši propagandni letak, s ka-
terim so delovne ljudi in obča-
ne podrobneje seznanili z mož-
nostmi osemdnevne organizira-
ne rekreacije. Letak pa je bil 
obenem tudi kontrolni list. 

Od 7. do 15. septembra so 
ljubitelji organizirane rekreacije 
iz središča Mislinjske doline 
preizkušali svoje znanje in moči 
v namiznem tenisu, kegljanju, 
streljanju z zračno puško, kole-
sarjenju in pikadu. Zadnji petek 

ga prvenstva invalidov v plava-
nju pred enim mesecem, gotovo 
ne bi nikoli sodeloval na tako 
velikem tekmovanju in si tako 
zagotovil mesto v našem zastop-
stvu tudi na nadaljnih podobnih 
tekmovanjih. Kot je sklenila 
mednarodna federacija za inva-
lidski šport bomo invalidi imeli 
tudi svoje olimpijske igre v To-
rontu (Kanada)." 

Rastku Lahu čestitamo k 
njegovem prvem uspehu — sve-
tovnemu prvaku v plavanju in 
želimo, da bo še vnaprej častno 
zastopal Jugoslavijo in tudi Ve-
lenje. 

• ŠAHOVSKE VESTI 
Šahisti REK-a so se v ekipnem srečanju pomerili med seboj 7.a 

prehodni pokal. Najboljši so bili šahisti Jamske mehanizacije. Vrstni 
red: Jamska mehanizacija 20,5; 2. Jama - vzhod 16,5; 3. Jama -
zapad 16; 4. Elektro strojni obrati 14,5; 5. skupne službe 12,5 točk. 

Na rednem hitropoteznem turnirju Šaleškega šahovskega kluba so 
bili najboljši: Kristan in Cvar 8; Stropnik 7,5; 4. - 6. pa Hojan, 
Goršck in Dordevič 6 točk. 

Š. CVAR 

• TEŽAVNA ZMAGA ŠOŠTANJA 
V 5. kolu slovenske rokometne lige sta se v Šoštanju pomerila med 

seboj bivša drugoligaša Šoštanj in Sevnica. Obe moštvi nastopata z 
mlajšimi igralci, zato je bila borba do konca srečanja napeta in doma-
čini so zmagali z enim golom razlike 15:14 /8:8). V prvem delu so 
nrt o n a b r t u r n / l n i i n r i i m n l i n n U n / l n I . I XI i .1:1: 1 _ . 

zadetkov. 

• PETIČ ZMAGALI 
Rokometaši Slovenj Gradca so v Ptuju premagali domačo Dravo z 

rezultatom 19:15 (6:6). To je že peta zmaga in Slovenj Gradec je 
skupaj z rokometaši Inlesa iz Ribnice na vrhu lestvice. 

Ves čas srečanja so slovenjgradčani bili boljši. Domačini so uspeli 
le enkrat izenačiti na 10:10. Največ golov so dosegli Pogorevčnik 6, 
Beliš 4, Pori in Potušek pa 3. Lestvica po 5. kolu: 

• PRVA TOČKA ZA RUDARJA 
Dvigalci uteži Rudarja so v dvoboju s tcžkoatleti Rijekc osvojili 

prvo točko v tekmovanju I. zvezne lige. 
Obe moštvi sta tri medsebojna srečanja dobili tako, da je bil 

končni rezultat neodločen 6:6, kar je redek slučaj pri dvigalcih uteži, 
kjer ekipa šteje 7 tekmovalcev. 

Zmago za velenjčane so dosegli: S. Benčina 212,5 kg v lahki kate-
goriji, B. Adamič 212,5 kg v lahko težki in F. Melanšek 265 kg v 
težki kategoriji. • 

• ŠE NEP0RAZENI 
Nogometaši ŠmarUiega so pobrali poln izkupiček tudi v četrtem 

kolu tekmovanja v VCNL. Premagali so ekipo Kovinarja iz Maribora z 
2:1. Po enakovrednem začetku so domačini prevzeli pobudo na tere-
nu in nekajkrat preko Prašnikarja in Vizovišeka nevarno ogrozili vrata 
gostov. Kljub temu se je prvi del igre končal brez zadetkov. Tudi v 
drugem delu so imeli Šmarčani več od igre, vendar so gostje iz enega 
hitrih protinapadov prvi dosegli zadetek. Njihovo vodstvo pa jc bilo 
kratkotrajno. V 60. minuti je Prašnikar rezuUat izenačil in dve minu-
ti zatem iz enajstmetrovke postavil končen rezultat tekme. Domačini 
so do konca imeli še nekaj priložnosti, vendar je rezultat ostal nespre-
menjen. Gostje so se predstavili kot zelo borbena ekipa. Šmartno je 
igralo v naslednji postavi: 

PODGORŠEK III, Pokleka, Napotnik (Podvratnik) Podgoršek II, 
Podgoršek . I, Kompan, Zalig, Hribernik, Vizovišek, Prašnikar, 
Benctek. 

J. KRANJC 

MLADINSKA KNJIGA 
VELENJE 

RAZPISUJE 
prosto delovno mesto 

ADMINISTRATORJA 
za samostojno vodenje vseh 
pisarniških del. Zaželjena je 
nekajletna praksa v admini-
straciji. Interesenti naj vloži-
jo pismeno prošnjo ali pa se 
osebno zglasijo v poslovalni-
ci. 

OPREMLJENO SOBO 
v Velenju iščeta dva dija-
ka. Ponudbe pošljite v 
uredništvo lista pod šifro 
„Dijak" 

ZASTAVA 750, letnik 
1973, prevoženih 24.000 
kilometrov, z dodatno 
opremo - športni volan, 
prodam. Naslov v uredni-
štvu NČ, ali po telefonu 
88-127. 

Z A H V A L A 

Za obnovo internega oddelka splošne bolnišnice v Slovenjem 
Gradcu so v letih 1972, 1973, 1974 zbrala in prispevala 
sredstva naslednja 

DRUŠTVA UPOKOJENCEV: 

Društvo upokojencev Slovenj Gradec din 24.245,50 
Društvo upokojencev Ravne 7.000,00 
Društvo upokojencev Dravograd 1.805,00 
Društvo upokojencev Prevalje 30.285,00 
Društvo upokojencev Mežica 4.750,00 
Društvo upokojencev Velenje 48.263,20 
Društvo upokojencev Radlje 11.300,00 
Društvo upokojencev Brezno — Podvelka 1.160,00 
Društvo upokojencev Ribnica na Pohorju 2.598,00 
Društvo upokojencev Žalec 7.500,00 
Društvo upokojencev Kapla 1.400,00 
Društvo upokojencev Vuzenica 5.300,00 
Društvo upokojencev Šoštanj 13.602,00 

SKUPAJ din 159.208,70 

Vsem navedenim društvom in posameznim članom, ki so se 
v tej humani akciji še posebej izkazali, se vodstvo bolnišnice 
s samoupravnimi organi iskreno zahvaljuje. 

SPLOŠNA BOLNIŠNICA 
V SLOVENJEM GRADCU 

DREVESNICA ZA V R T I Č K A R J E IN KMETE 

Za jesensko sajenje smo vzgojili jablane, hruške, breskve, 
češnje in višnje, slive in češplje, marelice, črni in rdeči ribez] 
vrtnice itd.. Veliko sort na številnih podlagah od najmanjše 
(belgijci) do srednjedebelne oblike. 
Anton Jelen, Šentilj pri Velenju 
(p.p. 96, tel. 63-85574) 

GIP 
»VEGRAD« 
Velenje 

OBJAVLJA prosta delovna mesta 

1. Strojni inženir - pripravnik za sektor SIP 
2. Tri strojne ključavničarje 
3. Pet obratnih električarjev 
4. Tri strojnike težke gradbene mehariizacije 

Pogoji: 
1. Diplomiran strojni inženir 
2., 3. in 4. Poklicna šola, KV ali V K delavci z najmanj eno 
leto strokovne prakse. Zaželjena praksa v gradbeništvu. 
OD po samoupravnem sporazumu o delitvi OD. Samsko sta-
novanje in hrana v obratu družbene prehrane preskrbljeno. 
Prošnje sprejema kadrovska služba podjetja (Prešernova 9a) 
20 dni po izidu razpisa. 

ništvo in mprava Velenje, Titov trg 2, p. p. 89, telefon ( 0 6 3 ) 8 5 - 0 8 7 - Glavni in odgovorni 
l ik Ljuban i Naraks - Redakcija Liza Podpečan-Kuhar, Stane Vovk, Rudi Zevart in Stane Žula -
lični urednhik: Franci Mazovec - Časnik je kot štirinajstdnevnik „Šaleški rudar" izhajal do 1. 
-s- 1973 — Zdaj pa izide vsak petek - Cena je 2 dinarja - Letna naročnina je 72 dinarjev. - Za 

inozemstvo 120 din - Tekoči račun št. 5 2 8 0 - 6 7 8 - 5 5 2 6 3 pri SDK Velenje - Rokopisov in fotografij 
ne vračamo - Tisk ZP LD LJUDSKA PRAVICA - Grafična priprava ČZP Dolenjski list Novo mesto 
- Po mnenju sekretariata za informacije IS SRS (št. 4 2 1 - 1 / 7 2 od 18. 2. 1974) se za NAŠ ČAS ne 

plačuje temeljni davek od prometa proizvodov. 
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SREDNJE ŠOLE — OZKO GRLO 

P O M E M B N A 
O D L O Č I T E V 
R U D A R J E V 

Delavski svet rudarsko elektroenergetskega kombinata 
Velenje je na seji, ki je bila v petek, 20. septembra, sprljel 
celovit program povečanja proizvodnje premoga za pokri-
vanje potreb termoelektrarne Šoštanj, potem ko bo zgra-
jena še četrta faza. 

Novi blok termoelektrarne bo predvidoma začel obra-
tovati konec leta 1977 z zmogljivostjo 335 megavvatov. S 
tem bo zmogljivost-elektrarne narastla na 745 MW. 

Za novi blok bodo morali velenjski rudarji dati še do-
datnih 1,8 milijonov ton premoga, da bo lahko novi ener-
getski velikan v Šaleški dolini obratoval s polno močjo. 
Rudarji se z vso odgovornostjo zavedajo nalog, ki stojijo 
pred njimi. Vendar se v svojem programu niso ustavili le 
pri pokritju potreb za elektrarno. Na zborih oziroma se-
stankih samoupravnih delovnih skupin, katerih se je ude-
ležilo približno 75 odstotkov vseh zaposlenih, so se za-
vestno odločili, da bodo leta 1977 nakopali 4,5 milijonov 
ton lignita, leta 1978 pa kar 4,7 milijonov ton premoga; 
to pomeni 500 tisoč ton premoga več kot bo potrebovala 
termoelektrarna za normalno obratovanje. Zagotovitev 
potreb elektrarne, in dobave tudi za druge odjemalce pre-
moga pomeni pomembno prelomnico v razvoju energeti-
ke v Šaleškem bazenu kot tudi v širšem slovenskem pro-
storu. Te zastavljene cilje pa bo lahko 4500 članski 
kolektiv REK zagotovil le ob zagotovitvi ustreznih sred-
stev za mehanizacijo pridobivanja premoga ter ob poveča-
nju števila zaposlenih. 

Medobčinski svet ZKS Celje je na seji 19. septembra v Celju 
razpravljal o uresničevanju stališč centralnega komiteja zveze ko-
munistov Slovenije in skupščinske resolucije o idejni usmerjenosti 
vzgoje in izobraževanja 

V uvodnem govoru je pred-
sednik skupine, ki je pripravila 
analizo o tem, Oto Pungartnik 
(njeni člani so še Emil Roje, Jo-
že Upnik in Kristijan Hrastel) 
poudaril, da se na celjskem ob-
močju prilično ugodno razvi-
jajo višješolstvo, osnovnošolstvo 
in predšolsko varstvo. Na drugi 
strani pa postaja srednje šolstvo 
vse bolj ozko grlo v nadaljnjem 
razvoju. Vzroke za to je treba 
iskati v pomankanju prostorov 
in ustreznega kadra. Vse več 
učiteljev namreč odhaja v go-
spodarstvo, ker njihovo delo ni 
dovolj ovrednoteno glede na te-
žavnost in družbeno odgovor-
nost. Tudi neustrezno reševanje 
stanovanjskih problemov uči-
teljev otežkoča uspešnejšo 
kadrovsko politiko v prosveti. 
Poudarili so tudi, da bo splošno 
posodobljanje šolstva, še zlasti 
uvajanje koncepta celodnevne 
osnovne šole in nujna vlaganja v 
srednješolski prostor narekova-
lo tesnejše dogovarjanje med 
samoupravnimi interesnimi 
skupnostmi za izobraževanje 
znotraj regije kot tudi več ne-
posrednega dogovarjanja spora-
zumevanja med vzgojno-izobra-
ževalnimi ustanovami in gospo-
darskimi organizacijami združe-
nega dela. 

Potem ko je medobčinski 
svet ZKS sprejel analizo uresni-
čevanja stališč CK ZKS in skup-

MALA ANKETA • MALA ANKETA • MALA ANKETA • MALA ANKE 

Z DELOM DO KNJIG 
Po prvih dneh raztresenega 

pouka v naših šolah, so učenci 
zdaj že resno prijeli za knjige. 
Kljub pomanjkan ju učil za neka-
tere razrede, so se učenc i in uči-
telji moral i znaj t i po svoje. Šola 
ne utegne čakat i na tisk. Veliko 
resnih besed je že bilo izgovorje-
nih v prid izboljšanja stanja pri 
preskrbi učil , toda stiska ob za-
če tku šolskega leta se ponavlja. 
Za učence in mnoge starše sko-
raj nedos topne cene ne zagotav-
ljajo ažurnost i , nakup takih 
knjig tud i ne predstavlja t rajne 
rešitve, zakaj preprodaja rablje-
nih knjig za osnovne šole vsaj v 
zadnjem času ni imela posebne-
ga uspeha, ker V> se učbenik i 
spreminjali . 

Da bi problem pravočasne na-
bave knjig bil manjši , so po-
skrbeli nekater i učenc i kar sami. 
Srečal sem jih pri delu ali pri 
igri. Povedali so mi, kako je s to 
reč jo . 

J A N K O SREDENŠEK, 5 raz- ' 
red, iz Ponikve: Poči tnice so hi-
tro minile. Sole se veselim. Prve 
dni je bilo kar pr i je tno. Med po-
či tnicami sem pomagal doma v 
gostinskem lokalu, tako sem si 
zaslužil nekaj denarja , da sem si 
lahko kupil zvezke. Knjige sem 
dobil od starejše sošolke, ker so 
nove predrage. In menda se iz 
starih prav tako dobro naučiš , 
kot iz novih. V osnovno šolo ho-
dim v Žalec. Zdaj ko vozi avto-
bus, tudi to ni pre težko. 

NEVENKA GL1NSEK, 4 raz-
red iz Arnač : Dva meseca sta bi-
la kar prekratka za vse. Poleg 
razvedrila sem pomagala doma, 
ob koncu poč i tn ic pa sem obira-
la hmelj , da sem si zaslužila za 
knjige. Mislim, da sem bila na 
njivi kar pr idna, pa je bilo k o m a j 
za šolske pot rebšč ine . Knjige so 
zdaj dražje kot k ruh . Kjer imajo 
veliko o t rok v šoli, b o d o starši 

Janko Sredenšek 

zaslužili k o m a j zanje. Letos ho-
dim v šolo še v Arnače , pri-

h o d n j e leto pa b o m morala v Ve-
lenje, ker tu ni osemrazredne šo-
le. 

MATKO V R A N K O , 8. razred, 
iz Velenja: Knjige za šolo so pa 
zdaj res predrage. Če bi jih lahko 
hranil tako kot romane, za naše 
naslednike, bi še bilo. Tako 
pa . . . zaslužil šem si jih kar sam 

' in to stare. Oče opravlja tako de-
lo, da sem mu lahko v p o m o č . 
Če bi samo pohajal in se dolgo-
časil, bi bile poč i tn ice kar pre-
dolge. Zda j že gre zares. Osmi 
razred ni od muh , čeprav je šola 
še osnovna. 

MILICA VIDMAJER, 5. raz-
red iz Silove: Doma imam še pet 
sester, veliko pridnih rok. Čez 
poči tn ice smo bile kar pr idne. 
Posebno ob koncu, ko je bila 
hmeljska sezona. Kar skupaj smo 
štele škafe, denar pa bo zdaj šel 
t ja , kjer bo na jbol j po t r ebno . Se-

Nevenka Glinšek 

veda tudi za knjige in zvezke, f a 
še kup dragih stvari zahtevajo v 
šoli. Tako imam vsake poč i tn ice 
rezervirane med drugim tudi za 
manjši zaslužek, ker starši vseh 
stroškov ne bi zmogli. V šolo se 
bom zdaj vozila v Velenje. Imam 
kar ugoden prevoz, no vsai to! 

JURIJ KRULEČ, 2. razred, iz 
Galicije: Oče je uči te l j in je pri-
nesel knjige že pred zače tkom 
šole. Pravi, da so tako drage, da 
ni več pr imerno ne za učence in 
ne za knjigarne. Ker je učni" 
načr t zahteven, se brez predpi-
sanih učil ne da, zato ostane 
učencem in staršem skrb, da si 
pravočasno privarčujejo potre-
ben denar . Na j jočitnicah sem 
bil pri stari m a m * v Ponikvi. Vi-
del sem, da je bilo veliko 
učencev v hmelju. Na jb rž bom 
moral v pr ihodnje tudi sam malo 
mednje , saj je veselo, pa še nekaj 
denarja bo. 

J O Ž E M1KLAVC 

ščinske resolucije o idejni 
usmerjenosti vzgoje in izobraže-
vanja, je navedel nekaj pogla-
vitnih nalog, ki morajo postati 
vsebina akcijskih programov 
vzgojno izobraževalnih ustanov 
v šolskem letu 1974/75. Tako 
mora biti poglavitna naloga ko-
munistov te dejavnosti v pri-
hodnje ustvarjanje pogojev in 
uresničevanje socialističnih 
idejnih ciljev v okviru celovite 
koncepcije socialistično angaži-
rane šole. Dolžni so zagotavlja-
ti, da bodo delovni programi 
vzgojno izobraževalnih ustanov 
nakazovali vso tisto vsebino, 
oblike in metode dela, ki bodo 
najbolj učinkovito prispevale k 

uresničevanju marksistične 
koncepcije vzgoje in izobraže-
vanja na samoupravnih osno-
vah. Potrebna je stalna skrb za 
idejno politično in strokovno 
izpolnjevanje prosvetnih delav-
cev. V vseh občinah je treba 
točno opredeliti kadrovsko po-
litiko za učiteljski poklic, in to 

od kriterijev do štipendiranja in 
usmerjanja v kadrovske šole. 
Čim večjo skrb je treba posve-
titi razmahu otroškega varstva, 
uveljavljanju male šqle in uvaja-
nju celodnevne šole. Občinske 
konference zveze komunistov 
pa se morajo obvezno sestati do 
konca tega meseca ter obravna-
vati to problematiko. Ob tej 
priložnosti morajo konference 
sprejeti tudi konkretne akcijske 
programe. 

J.Hrastnik doktor znanosti 
Jože Hrastnik iz rudarsko elektroenergetskega kombinata 

je uspešno obranil doktorsko disertacijo in bil imenovan za 
doktorja rudarskih znanosti. 

Novi doktorji znanosti so še Danica Gorenc doktorica ke-
mijskih znanosti, Peter Jerman doktor farmacevtskih zna-
nosti, Žarka Kerin doktorica kemijskih znanosti, Miha 
Kremsar doktor kemijskih znanosti, Rajko Kejžar doktor 
metalurških znanosti, Ivan Kocuvan doktor kemijskih zna-
nosti, Ana Rihar doktorica rudarskih znanosti, Janez Štupar 
doktor kemijskih znanosti in Marija Trontelj doktorica ke-
mijskih znanosti. 

Našemu domačinu Jožetu Hrastniku iz Velenja iskreno 
čestitamo za uspešno ohranjeno doktorsko disertacijo. 

Matko Vranko Milica Vidmajer 

Prvi jesenski .dež je prinesel obilico dežja, Urška je dobila belo kapo, 
mi pa smo v Velenju našli še nekaj pomladnega. Hruško, ki v tem 
času cveti in ima že tudi prve plodove. Posnetek smo napravili na 
vrtu Slavka Felicjana na Efenkovi cesti v Velenju 
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Delavci postaje milice v V 
lenju so ujeli neznanca, ki je s 
raj leto dni vlamljal v Velen 
največkrat v bife in tuiistič 
pisarno celjskega Izletnika. 

Staneta Globačnika , deta 
brez zaposlitve iz Velenja so« 
ličniki odkrili tri ure po njej 
vem devetem vlomu. V noči 
9. september letos je Stane I 
bačnjk že t re t j ič vlomil 
sarno in b i fe na avtobusni posi 
ji. Vlom je prva opaz i l i natata 
ca bifeja, ki je z jut ra j prišla v s 
žbo in t ako j o tem obvestila 
stajo milice. Miličniki so na C 
bačn ikovem domu našli dva i 
jača in rokavice, ki jih jd; kot 
priznal, uporabljal pri vlom 
Globačn ik je na postaji mili 
poleg zadnjih dveh priznal 
prejšnjih sedem vlomov. 

Najpre j je v noč i na 27. 
cember lani vlomil v pisarno I 
rističnega pod je t j a Izleti 
Celje. Pri tem je odnesel 500 
narjev in r o č n o blagajno, v ki 
ri je bilo okrog 200 dinaij 
Blagajno je odprl v gozdu 
gradom in jo na to odvrgel, 
n o č je vlomil še v pisarno in bi 
na avtobusni postaji ter vzel1 

ključev od raznih vrat, ki pa 
je pozneje odvrgel. 

V noč i na 2. 8. letos jej 
novno vlomil \ Izletnikovo 
sarno na avtobusni postaji 
vzel tri zavitke cigaret ter rož 
blagajno, ki je bila zaklenjei 
Pod gradom jo je odprl, ve« 
je bila prazna. Na to je spet i 
mil v bife na avtobusni post 
vzel 20 zavitkov cigaret in 
vzročil na invet&ju za 127" 
nar jev škode. V noči na de* 
avgust letos je razbil izložl 
o k n o Ugovske posloval 
e lek t ro tehna Ljubljana na 1 
šernovi cesti, vzel dva mag« 
fona in 4 kasete. Pri vlom 
poškodoval še ekran televizi 
Povzročena škoda s predmet 
jih je odnesel, znaša 4.888 di 
jev. Globačnik je potem kol 
mil ičniki izsledili, vrnil vsepi 
mete , razen magnetofona,« 
terega trdi, da ga ni vzel. Še 
mesec v noč i na 25. avgusf 
vlomil v kiosk mladinske kij 
na Kidričevi cesti. S kamni 
razbil izložbeno o k n o in oda 
4. zavitke cigaret nekaj vžigi 
in plinski vžigalnik. Pri tem 
janju ga je pregnal vratar s 
ga doma. Omenjeno noč je G 
bačnik vlomil še v Varte'J 
trgovino na Šaleški cest/BEti 
ložbenega okna odneseVi 
obleko in druge predmete 
vrednost i 2 .561 dinarjev. OMd 
so mili niki našli na njegotl 
domu. Kot- kaže je Stane C 
b a č n i k najraje zahajal na a» 
busno pos ta jo , saj je v nočin 
september letos že tretjič vlo 
v Izletnikovo pisarno, zatem 
še v bife in odnesel več tobai 
izdelkov in hrane. Kaj vsejei 
nesel iz tur is t ične pisarne j 
pre jemu podatkov še ni bilon 
tovljcno. 

Stane Globačnik je zdaj v 
poru . 

• Obstal na vrtu 

Luka Dančič je 20. septtj 
zvečer zaradi prehitre vet" ' 
peljal v levem neprej 
ovinku čez cesto na vrt p 
stanovanjske hiše št. 3/ivFl 
gah. Škoda znaša okrog 806 
narjev, poškodb pa ni bilo. ( 

# Zb i l mopedis 

Iz neprednostne Vodni 
ceste v Velenju je pripeljal, 
Petrcj in zaprl pot mopedi«" 
žetu Sadeku. Tega je a 
zadnjim desnim blatniki 
krmilo mopeda . MopedistS 
je padel in bil lažje poštoj 
po glavi in levi nogi. 

MS 

• V LENDAVI NOVA SODOBNA TOVARNA 
V prihodnj ih dneh b o d o začeli v Industr i jskem pod je t ju G O R E N J E -

VARSTROJ Lendava z gradnjo nove tovarne, ki bo imela 5 .600 m2 površi-
ne, n jena postavitev pa bo veljala nekaj nad 36 mili jonov dinarjev. Načr to-
vana investicija bo omogoči la skoraj pe tk ra tno povečanje celotnega dohodka 
v letu 1977, ko ga n a j bi dosegli že okrog 120 mili jonov dinarjev, prav tako 
pa tudi odpr t j e 240 novih delavcev. Z zgraditvijo nove tovarne se bo organi-
zacija združenega dela G O R E N J E - V A R S T R O J Lendava uvrstila med naj-
večje proizvajalce sodobnih varilnih naprav pri nas, posodobil i in širili pa 
bodo tudi drugo dejavnost . 

• PRIZNANJE KLUBU OZN 

Predsedstvo Republiške konference klubov OZN je na zadnji seji sklenilo, 
da bo na osrednji slovenski proslavi 24. ok tobra - dneva OZN v Ljubljani 
prejel pr iznanje za najboljši klub OZN v naši republiki KKlub OZN na osnov-
ni šoli An ton Aškerc Velenje, in to skupaj s Klubom OZN na osnovni šoli 
Polzela. 

# Zadel v parkin 
avtomobil 

V torek 17. septembra ji 
Lukaček vozil osebni a ¥ t o i 

reg. št. CE 517-63 po K i l 
cesti v Velenju in z m i 
parkirni prostor pred tržni 
je nameraval po levi s t r a n i « 

žiti drug osebni avtomflB1 

i Franca Lorgerja. Ker pa j 
parkirni prostor pripeljal p 

i Jiitro tega ni zmogel in jI 
sprednjim odbijačem i»Nr 

j blatnik parkiranega a v t o n l 

Škode je okrog 1.300 r1" 

• Tesno 
po desni sin 

Kari Lah je v Pesjupiijl 
šču Pod gozdom po des«' 
prehiteval osebni avtol 
Emila Pečnika. Ta je imeli! 

_ čen levi smerni kazalec. Z 
I tesnega prehitevanja je I 

v desni zadnji rob prik 
Gmotna škoda znaša 9.0 
narjev, poškodovan pa i 
n ihče. 


